
P r o t o  k 6 1 nr XXVII/2016 
z obrad XXVII  sesji  Rady Miejskiej w Klodzku, 

kt6ra odbyla s iq  w dniu 25 sierpnia 2016 r. 
w sall RajcLw Urzqdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpocz@a sie o godz. 14:OO. 

1. Otwarcle obrad XXVII  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 

Otwarcia sesji dokonat Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku pan Tomasz Labski m6wiqc: 

,,Otwieram obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenie wainobcl  sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz f absk i  stwierdzil, it w sesji uczestniczy 19 radnych w zwiqzku 

z tym wszystkie podejmowane decyzje badq prawomocne. 

(Nieobecny na sesji radny p. Lech Surdwka) 

Przewodniczqcy Rady poprosil wszystkich o powstanie i uczczenie minutq ciszy zmarlego Pana 

Boleskawa luiwina, wieloletniego nauczyciela i Dyrektora Zespolu Szk& Budowlanych oraz radnego 

V kadencji Rady Mlejskiej w Klodzku. . 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz i a b s k i  zaproponowal radnq Paniq Anetq Los iew ia .  

Innych kandydatur nie zgloszono. Pani radna wyrazila zgode. Poddano kandydature pod glosowanie. 

Glosowanie: za - 19, pIZeciw - 0, wst~ym&o sig - 0. (Nie &sowat niecbecnv na sesP radny P. Lech Svrbwka) 

Radna Pani Aneta L o s l e w i u  zostata powotana na sekretarza obrad XXVII sesji Rady Miejskiej 

w Klodzku. 

4. Zatwierdzenie p ro tokdu  z XXIV, XXV, XXVI sesjl. 

Glos zabral radny Pan Armin Jarosz. Panie Przewodniaqq, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. 

Szanowni Paristwo, uwag jako takich do protokoldw nie mam, natomlast chcialbym sic zatrzymat na 

protokole z XXV sesji Rady Mlejskiej, na kt6rej to rozmawiaiiimy o naszej placowce, kt6rej organem 

prowadzqcym jest Gmina Mlejska Klodzko, jest to Szkola nr 6. Protok6l z tej sesjl zosta) upubliczniony 

na biuletynie. Protokc9 ten przeaytala Rada Pedagogiana, Dyrekcja, Rodzice. Powiem delikatnie, Te 

trOSZe~ke slowami zawartymi w tym protokole to irodowisko jest zniesmaczone. Mamy tutaj na sali 

Panie Dyrektor Szkoty nr 6 i proiba moja jest taka, aby w tym punkcie Pan Przewodniczqcy udzielil 

glosu Paniom Dyrektor dla dobra jednostki i wyjainienia niektorych kwestii zawartych 

w wypowiedziach. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zwr6cil uwage, t e  do momentu zatwierdzenia protokolu 

przez Rade, sq one projektami protokolow i tak nalezy je traktowat. lezeli sq uwagl to temu wlaknie 

sluty ten moment przed zatwierdzeniem protokolu. 

Przewodniczqcy Rady udzielil glosu Pani Wiestawie G6rskiej Dyrektorowi Szkoly Podstawowej nr 6. 



Glos zabrata Pani Wlsslawa G6rska Dyrektor Szkoty Podstawowej nr 6 w Klodzku. Szanowny Panie 

Przewodniaqcy, Panie Burrnistrzu, Pahstwo Radni. Protokol z obrad sesji Rady Miejskiej z 23 czerwca 

2016 r. nr XXV stanowi 26 stron tekstu pisanego, przy czyrn 8 stron dotyczy wlainie naszej szkoty 

i dyrekcji szkoly. W punkcie 25 i 26 protokolu podejrnowaliicie Pahstwo uchwatg w sprawie skarg 

nauaycielek naszej szkdy na dyrektora szkoty. W tej sprawie gbs  zabralo kilku radnych. lesteimy 

tutaj z Pan13 V-ce Dyrektor Agnieszkq Kawa, poniewat PO przeaytaniu tego protokotu czujerny sig 

oburzone i urafone niektbryml wypowiedziarni Pahstwa Radnych. Sq to krzywdzqce wypowiedzi nie 

tylko nas, ale takie dla Szkoty nr 6 w Klodzku. Pozwole sobie przytoayt pewne wypowiedzl. Radny 

Pan Stanlstaw Ferenc, cyt.: ,,Przeleciat wzrokowo skarge i stwierdzit, t e  sprawa jest zawila", ale na tej 

podstawie stwierdza, ,,ie dyrektor szkoty chce sie pozbyi niewygodnego pracownika, ktbry zwraca 

uwage na uchyblenla i niedociqgnipcia." Nie rozumiem, a y  Pan radny wie o jakichi uchybieniach 

i niedociqgnigciach. leSli takie sq to rnoina przystat kontrolg, rnoina to wszystko skontrolowat, 

natomiast wyraienie sig w ten sposbb jest dia nas krzywdzqce. W dalszej czgici Pan Ferenc stwierdza, 

ie :  ,,nauczycieia, kt6ry ma duio wyisze uprawnienia, wiele lat praktyki, a chce sie go zastqpit 

nauaycielern dopier0 poczqtkujqcyrn, to cog jest nie tak". I tutaj sprostowanie. Pan nie jest 

doinformowany. Nauayciel, kt6ry zastppuje nauayciela zwainianego.ma 16 iat praktyki w zawodzie 

nauayciela nauaanla poczqtkowego I ma wszystkie wlaiciwe uprawnienia do prowadzenla w tym 

wypadku klasy druglej. Radny Pan Tornasz Karolczak w bardzo khtkiej  wypowiedzi ocenit prace szkoty 

SP 6 wyraiajqc sip: ,,zgadzarn sig z przedmbwcarni, co nie zrnienia faktu, t e  ocena pracy szkoly jest 

niska". Myilg, i e  jest to bardzo krzywdzqca wypowiedi, bo tutaj Pan Karolaak pewnie przywduje 

rnojq wypowiedi, ktora rnoirn zdanlern wyrwana jest z kontekstu kiedy uczestnlczytarn w posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej. Faktyunie wyrazitam sig, i e  wynik sprawdzianu w tyrn roku szkolnym byl slaby 

i dqtymy do tego, ieby osiqgat lepsze wyniki. Piszemy programy naprawcze i to zapewne jest 

zaprotokdowane i rnozna do tego siggnqt. Czy Pahstwo, u y  Pan Karoluak formutujqc takie zdanie 

zagiqdnqt do rnaterialbw, bo pewnie Palistwo macie te materiaty tj. stan realizacji zadah oSwlatowych 

I pnygotowanie plac6wek w roku szkolnym 2016-2017, gdzie sq wyniki sprawdzianbw w szkotach 

podstawowych w roku 2016, w klodzkich szkotach. Proszg przeanalizowak te wyniki. My niuyrn nie 

odstajerny od lnnych szkbl, a wrgcz np. jei l i  chodzi o rnaternatykg I jpzyk angielski w porbwnaniu 

z innymi dworna szkolarnl osiagarny lepsze wyniki. Owszern, pewnie chciellbyirny, ieby osiqgnqt wynik 

wojewbdztwa u y  Sredniq rniasta Klodzka i do tego bgdzierny dqtyC, chociai j u i  sprawdzianbw 

w przysztym roku nie bgdzie. Czy forrnulujqc takq wypowiedi slggngliicie Pahstwo do raportu 

z ewaiuacjl problemowej, ktbra rniata miejsce u nas w kwietnlu. Kuratoriurn badato pewne obszary 

pracy szkoty i rnyilg, t e  tutaj rbwniei nie odstajemy od innych szk&. ~ i i k a  obszarbw, ktbre byty badane 

zostaty ocenlone na pozlomle podstawowyrn, ale marny t e i  kilka obszadw, ktbre zostaly ocenione na 

poziomie wysokim. Zdanie, i e  jesteimy stabq szkolq naprawdg jest dla nas krzywdzqce. Chcialabym 

sig odniei i  jeszcze do wypowiedzi radnego Pana Ryszarda Wbjcika, ktbry stwierdzit, i e :  ,,lelli, kt05 

ma 24 lata pracy, a dyrektor chce go zwolnit to znaczy, i e  dyrektor robi sobie co chce." Nie zgadzarn 

sie z t q  wypowiedziq, poniewai oceniajqc prace nauczyciela nie moina opierat sig tylko na 

inforrnacjach o staiu pracy nauayciela. lest wiele kryteribw, ktbre dyrektor szkoty wykorzystuje przy 

dokonywaniu oceny pracy nauuyciela. l a  w tej chwili opracowujg nowy reguiarnin oceny pracy 

nauayciela, gdzie bpdg ocenlat ponad trzydzieici obszarbw pracy nauczyciela, czyli wtainie takich 

kryteribw wg ktbrych bgdg dokonywat pceny i potem wystawiat cenzurke: wyr6iniajqca, dobra a y  



negatywna. Najbardziej dotknela nas wypowiedi radnego Pana Lecha Surbwki i tutaj oddam glos Panl 

V-ce Dyrektor. 

Glos zabrala Pani Agnleszka Kawa V-ce Dyrektor Szkoly Podstawowej nr 6 w Klodzku. Pragn@abym 

odnieft slg do sMw Pana Lecha Surbwki zacytuje: ,,W Szkole nr 6 jest nowa Panl Dyrektor, ktbra nie 

ma dokwiadczenia, zastgpayni nie ma doswiadczenla, jest mloda, szalona dzlewuyna. W zwiqzku 

z powyzszym jej  decyzje prawdopodobnie ustawia sobie kadrg taj jak je j  tam pasuje". Wypowiedziane 

slowa pragng odnieit w dwbch plaszczyznach - osobistej I z racji pelnionej funkcji. lako zastepca 

dyrektora slowa te godzq w mbj autorytet, wizerunek na ktbry dlugo pracowalam, mam 21  lat pracy 

w zawodzie, 6 lat bylam kuratorem sqdowym przy Sqdzie Rejonowym w Ktodzku i sq t e i  niepoparte 

logiunq I zwlgzlqargumentacjq. Podkreflam jednoueinie, ze mbj wybbr na zastgpcg dyrektora zostat 

pozytywnle zaopiniowany przez prawie wszystkich nauczycieli pracujqcych w mojej szkoie. 

Na ptaszczytnle prywatnej slowa te godzq w moje dobra osobiste. Zostalam naratona na przykre 

komentarze, w szczeg6lnoici w frodowisku odwiaty. Oczekujg od Pana Lecha Surbwki ztoienia jakiegof 

stosownego ofwiadczenia w odpowiedniej treici i formie. 

Ponownie gbs  zabrala Panl Wiestawa GIrska Dyrektor Szkoly Podstawowej nr 6. Tak jak powiedziat 

wczefniej radny Pan Armin larosz, t e  przeciei te protokoty czytajq mieszkahcy Klodzka, ay ta j q  

mieszkaricy Polski, rodzice naszych'uczni6w i myi lg sobie - co oni sobie o nas pornyglq. Myblg, t e  takie 

wypowiedzi radnych na pewno nie pomagajq budowat autorytetu naszej szkoly, nie wspomagajq nas 

tet  w naszych dzialaniach, a przeciei na tym to wszystko powinno polegat. Powinnifmy miet 

u Pahstwa wsparcie. Myblg, i e  do tego stwierdzenia ,,szalonyn to  wlainie ,szalonen to jest prawo 

ofwiatowe i tempo ich zmian. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat ze wypowiedi Pan1 Dyrektor I V-ce Dyrektor 

bgdq potraktowane jako uwagi do protokolu, bo protokotu zmieniat nie bpdziemy. Pan przewodniuqcy 

zadal pytanie czy kt06 chcialby odnieft sie do uwag przedstawionych przez Panie. 

Glos zabrat radny Pan Stanistaw Ferenc. Panie Przewodniuqcy, Panie Burmistrzu, Szanowni 

Mleszkalicy Klodzka i przedstawiciele z obwiaty, lak powiedzialem, sprawa zawila i moie slowa - ja 

w przeciwlehstwie do Pahstwa, jak Panstwo widzlcie nlgdy nle m6wig z kartki tylko zawsze i czgsto jak 

to  sic m6wi mySIi sq szybsze niz slowa, kt6re cztowiek wypowiada i ues to  by t  mote stowo ucleknie. 

Powiedziatem sprawa zawlla i tu powinienem dodaC slowo domniemam. Opieram sig zawsze na tym, 

co wiem, jakq wiedzg posiadam, a przede wszystkim na faktach. A fakty sq takie, i e  otrzymalem 

informacjg, i e  jest nauczyciel pouqtkujqcy i z dwudziestopiecioletnim statem. I dla mnie nie jest 

istotne czy ma dwa lata - bo takie informacje prred sesjq do mnle dotarty, l e  jest to nauczyciel 

z dwuletnim staiem - Pani Dyrektor twierdzi, i e  z szesnastoletnim, ale dla mnie 16, a 25 to samo za 

siebie mbwi. Nastgpny zarzut jaki pada - proszg w y b a u y t  ale bqdqc szefem Kornisji Rewizyjnej ze 

skargami nauczycielki Pani Blalek spotkalem sig nie raz, tylko bylo pare spraw. I ja podnioslem na 

sesji, teby zawsze sprawy zawlle, skompiikowane i trudne do rozstrzygnigcia - to trzeba by bylo 

samego Salomona, zeby rozstrzygnqt, po czyjej stronie iety prawda, a po czyjej stronie pom6wienie, 

czy naciaanie sprawy. l a  tylko od siebie chcialem dodat, i e  - wtedy na sesji tego nie podnosilem - 
nie wiem ile w tym prawdy, ale wiem od ludzi, rodzic6w dzieci, i e  kiedy zostab pomieszczenie 
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przedszkolne zdewastowane, gdzie by@ kable, podlogi wszystko zniszczone to  byla rn.in. 

prawdopodobnle Pani, ktbra w tyrn uuestniayla, t e  z rodzicarni te pornieszuenia podniosla do 

pOZiOmU. Nie wiem ile w tym jest prawdy, ile bajek. Tego wczeinle] nie podnosilern, ale rnajqc tq 

wiedzg, t e  Pani Bialkowa wczeiniej ju t  jakieg tam byty rniedzy dyrekcjq a nitl, bo tak agsto bywa, i e  

jak kt06 jest takirn indywlduurn I ldzie w zaparte do przodu, tylko widzi cel - dobro dzieci, dobro szkoty, 

czesto sic potyka i potrqca po drodze innych, ale czy to jest powbd do tego, aby tego czlowieka 

zwalniat? l a  wiern, t e  kornpetencje dyrekcji sq bardzo dute i wybbr kadry nalety po stronle dyrekcji, 

ale t e i  trzeba patrzet na dobro dzieci I tego cztowieka, ktbry te dwadzieicia pig6 lat przepracowal 

w oiwiacie i cog swojq pracq wykazal. l a  nikogo tutaj nie oskartalern, nie pomawialem. Wyrazllern 

jako radny swojq opinig i wyratalem jq z tego co auje, z tego co wiem. Jeszue raz podkreflarn, 

powiedziabrn sprawa zawila i by t  rnoze powinno by6 przeze mnie dodane stowo domniemam. 

Gtos zabrat V-ce Przewodniczqcy Pan Ryszard W6jcik. Panle Przewodniuqcy, Wysoka Rado, Panle 

Burrnistrzu. Cieszg sig, bo w wypowiedzi przedstawicieli oiwlaty padlo bardzo dobre sforrnulowanie 

i dobrze by byto, aby wszystkie lnne szkoty to  podchwycily, t e  bedzle stworzony system oceny 

nauuycleli. W fwietle poprzednich informacji, co latwo sprawdzii analizujqc wyniki testbw nasza 

oiwiata leci w d6l. Najwyiszy czas, aby nasi dyrektorzy sie ockncli i stworzyli system oceny, ktbry 

bedzie gwarantowat dfwignlecie tej ofwiaty, a nie bedzierny na rbwni pochytej z je id iat  z tym 

poziomem, co skutkuje tym, i e  ci rodzlce, ktbrych na to stat wybieraiq oiwlate poza Klodzkiern. Pani 

Dyrektor powiedziala tu bardzo cennq rzecz, t e  wlaknie stworzy system, kt6ry pozwoli ocenit prace 

nauczyclela, bo najwazniejsze jest to, ieby nasza szkda zachecata rodzicbw, ieby tam posylat dzieci 

i to nie tylko z Ktodzka. Dzisiaj jest to pewnego rodzaju interes. Dobra szkola iciqga dzieci, a za dzietrni 

idq pieniqdze. Starajmy slg zapewnlt taki poziorn i tak diwignqi tq ofwiatg do gbry, teby nam byt 

tatwiej pracowat. bo ta oiwlata nie widzi tych problern6w finansowych, ktbre towarzyszq ternu, ze jest 

rnniej dzieci i co trzeba robit, aby zapewnit prawidlowe funkcjonowanie, ale jest pozytywne dzidanle 

i to cieszy. 

Gbs zabral radny Pan Tomasz Karo laak.  Panle Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, 

Szanowne Panie. Pani Dyrektor, inforrnecjg o poziornie szkoty - oaywigcle rnbwiqc o poziornie nie 

rnarn na rnyili wszystklch wspbkzynnikbw, wyktadni itd. - opierarn sie tylko na tyrn co Pani powledziala 

nam na Kornisji Rewizyjnej na temat poziornu wlasnej szkoty, ocen ktbre otrzyrnala Pani z Kuratorlurn. 

Chodzl o skalg od 1 do 10, gdzie Paristwo z roku na rok otrzyrnujp coraz rnniejsze wskainiki, coraz 

rnnlejszq oceng. W ostatnirn roku, z tego co parnigtam, byla to  ocena - 2. letel i  Pani w skali od 1 do 

10 - osiaajqc wynik 2 jako Dyrektor czuje slg zadowolona z poziornu szkdy, to gratuluje wysokiej 

samooceny. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz t absk l  przypornniat ze jesteirny przy zatwierdzeniu protokdu. 

W dalszej czgici sesji mamy punkt dotyuzlcy przygotowanla plac6wek oiwiatowych do roku szkolnego 

2016-2017 i bgdzie okazja, ieby porozrnawiat o stanie naszej okwiaty I prrygotowaniu do roku 

szkolnego. Paniq Dyrektor zachgcam, aby pozostat z narni do tego punktu, poniewai rnogq pa i t  

pytania w tyrn temacie. 



Gtos zabral radny Pan Armin Jarosz. Marn prosbe do wszystkich, zeby.przed wypowiedziami zapoznat 

slg rnerytorycznle i rzetelnie z rnaterlalarni, a dopier0 pbiniej zabierat gtos, poniewak to co ja tutaj 

uslyszatern naprawdg dalej mnie bulwersuje i na pewno zbulwersuje - uytajqc kooljny raz ten protok6t 

- Brodowisko nauczycielskie. Pan radny poprosit Paniq Dyrektor, aby pozostata na sali obrad i zabrata 

gtos podczas omawiania punktu dotyczqcego oceny przygotowania placbwek oSwiatowych do roku 

szkolnego. 

Szanowni Palistwo, dbajmy o to co mamy w Kbdzku, dbajmy o swoje podlegte Instytucje, bo one 

tworzq obraz Burmistrza i Rady, a takie naszego miasta. 

Wlgcej uwag do protokdu nie stwierdzono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod gtosowanie: 

przyjgcie protokotu z XXIV sesji Rady Miejskiej. 

Glosowanle: za - 19, przeciw - 0, wstrzymato sig - 0. ( N I ~  &OW& nkobemy na sesjl radny p. ~edr surdwka) 

Protok6t zostal przyjgty. 

przyjgcie protokolu z XXV sesji Rady Miejskiej. 

Gtosowanie: za - 14, przeclw - 0, wstrzymato sig - 4. (Nle &wwal n-y na sesji radny p. ~ e c h  ~ w k a  wz 

w Blasowanlu nh w m a  udzilahrledna wob. obacnn na salt) 

Protokbt zostal przyjgty. 

przyjgcie protokotu z XXVI sesjl Rady Miejsklej. 

Glosowanie: za - 19, przeclw - 0, wstrzymato slg - 0. (N le~~wdnleobccnynases j i radnyp .  Lechsurdwka) 

Protok6t zostat przyjety. 

5. Informacja Pnewodniuqcej Mlejskiej Kornisji Wyborczej o wyniku wyboriw 
uzupetniajqcych do Rady Miejskiej w Kbdzku 
a) wrcczenie za$wladczenia o wyborze, 
b) Slubowanie radnej. 

W irnieniu Pani Doroty Kreilewia-Skrobot Przewodniczqcej Miejskiej Kornisji Wyborczej gtos zabrata 

Pani Katarzyna ~iwek-Swiderska 2-ca Przewodniczqcej Mlejskiej Komisji Wyborczej, ktbra 

przedstawlta inforrnacjg z pracy Miejskiej Kornisji Wyborczej, kt6re zostala powotana do 

przeprowadzenia wybor6w uzupelniajqcych w okrgg wyboruyrn nr 5. Miejska Kornisja Wyboraa 

rozpoczgta prace z dnlern 11 rnaja i zakohczyla w dniu wyborow tj. w dniu 3 lipca 2016 r. Wybory 

zostaly zarzqdzone w jednyrn okrggu wyborczyrn. Wybrano jednego radnego spoirbd 5 kandydatow 

zgtoszonych na 5 listach kandydatbw przez 5 komltetow wyborczych. Glosowanie przeprowadzono 

w jednym obwodzie glosowania. Liczba osob uprawnionych do glosowania wynoslta 1179. Liczba 

wyborcbw, ktbryrn wydano karty do gtosowania wyniosta 163. Frekwencja wyborcza wyniosla 13,83%. 

Na poszaeg61ne listy kandydat6w, jak i na kandydatbw z tych list oddano nastgpujqca l i ubg  glosbw: 

terkowski Zygmunt, lista nr 1, KWW Zygrnunta ~erkowsklego, gtos6w 9. 

Zirnoch Wojciech Zdzistaw, lista nr 2, KWW CZAS NA ZMIANY 2016, gks6w 19. 

Llsota Danuta, llsta nr 3, KWW ALTERNATYWA , gksow 82. 

Bobowska Beata Anna, lista nr 4, KWW Beaty bobowskiej, glosow 40. 

Kucab Andnej, lista nr 5, KWW Andrzeja Kucab, gtosbw 13. 

Radnq zostata wybrana z listy nr 3, KWW ALTERNATYWA Panl Danuta Lisota. Na podstawie takich 

wynik6w w okregu wyboruym wszystkie mandaty zostaly obsadzone. 



W tyrn rniejscu Pani Katarzyna ~iwek-Swiderska wrgczyta now0 wybranej radnej zaiwiadczenie 

o wyborze. 

Przyst?@lono do cerernonii zlozenia Slubowania przez now0 wybranq radnq. 

Wszyscy zebrania powstali. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski odczytat rote Slubowania, ktbrq powtdrzyta Pani Danuta 

Lisota : 

,,Wlerny Konstytucjl i prawu Rzeczypospolitej Polsklej, Slubujq uroczyLcle obowiqzkl 

radnego spmwowat godnle, rzetelnie i ucrciwle, majqc na wzglgdzie dobro mojej gmlny 

i jej mleuka1ic6w". glubujq, tak mi dopom6i Bog. 

Przewodniaqcy Rady podzipkowat za zloienie Slubowania, zb iy t  gratyiacje i iyczyt owocnej pracy na 

rzecz naszego rniasta i jego rnieszkahcbw. 

W obradach uuestn iay 20 radnych. 

W dalszej czetci obrad Z-ca Burrnistrza Miasta Pan Wieslaw T raa  wraz z radnyrn Panern 

Jackiern Kubickirn przystqpili do wreczenia podziqkowania I kwlat6w dla Pani Teresy Ludwin za 

dtugoietniq prace na rzecz os6b nlepetnosprawnych. 

Gbs zabral Pan Jacek Kubicki. Marn szczeg6inq okazje wrguy t  podzigkowania i gratulacje jednej 

z osbb, kt6ra na rzecz os6b niepelnosprawnych dziata juz od lat 80-tych. Wiele dobrego, rnikgo, 

syrnpatycznego spotkalo nas ze strony Pani Teresy Ludwin, ale takie i wiele dobrego zrobita dla os6b 

niepetnosprawnych. Za te szaeg6ine ehwile, duio wloionej pracy, chcialern bardzo podziekowat 

i i y u y t  nastgpnych lat poSwigcel5, pracy i radoSci z tego co robi. Wszystkiego dobrego. Do tyczeh 

i podziekowah dolqczyt sig r6wniez Z-ca Burrnistrza Miasta Pan Wisslaw Trau. Pani Teresa to osoba, 

kt6rych troche rnoierny nazbierat w naszej rzeczywistoSci i bardzo dobrze, i e  takie osoby sq. 

PowinniSrny doceniaC kaidp z tych os6b indywiduainie za to, i e  sw6j uas, ugsto prywatny, czpsto 

kosztern czasu poSwieconego dla wtasnej rodziny, poiwigca ten u a s  dla potrzebujqcych. To nasze 

podziekowanie gt6wnie skierowane jest w stosunku do pracy z osobarni niepetnosprawnyrni, ale Pani 

Teresa pogwigcata uwage wszystkirn potrzebujqcym. Tego typu postawy zawsze naieiy traktowat jako 

przyktad dia innych i tego typu osobowoSci w naszej rzeczywistoSci potrzebujerny jak najwigcej. 

Serdecznie dzigkujerny za to  co dotychczas zrobita i oaywi ic i  prosirny o jeszcze wiecej. 

Glos zabrata Pani Teresa Ludwin. Szanowny Panie Burrnistrzu, Pahstwo Radni i wszyscy Pahstwo 

tutaj zgrornadzeni. Historia k d o  zatoczyta. Jeszcze nie tak dawno jako radna tego miasta z durnq 

patrzytarn na osoby nagradzane i dzisiaj jako radna Powiatu jestern nagrodzona przez radnych Miasta. 

Bardzo serdeanie dziqkuje. To 10s wyznaczyl mi takq droge pornocy. Na co dzleh funkcjonuje dzlgki 

pornocy ludzi i rnoge irn chociai w czpSci oddat to co oni oddajq rnnie. Nie bybby tego funkcjonowania 

bez pomocy sarnorzqd6w powiatowych, miasta, PCPR-U, a takle Pahstwa radnych i wszystkich innych 

ludzi. Za to gorqco dziekujp. Dzigkuje, t e  to wlafnie Wy zostaligcie wybrani do tej pornocy, bo katdy 

z nas tutaj w swoirn zakresie pornaga czy to  osoborn choryrn, czy biednych, czy w kaidym innyrn 

zakresie i r6bmy tak dalej, bo Swiat jest wtedy lepszy, bo to my ten Swiat tworzyrny. Na koniec powiern, 

Ze sie odgratatarn rnojernu przyjacieiowi Zdzistawowi Dudzie, i e  na pewno przyjdg na sesje Rady 

Miejskiej jako obserwator tylko nie wiedziatam, i e  to bgdzie w takich rnitych okoiiuno~ciach. Dziekuje 

gorqco. 
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6. Sprawozdanie Burmistma Mlasta Klodzka z pracy mlgdzy sesjaml. (zat. nr 1) 

Pytah do sprawozdania nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski zada swoje pytanie do sprawozdania w dalszej czgici sesjl, 

w rnornencie pojawienia sig na sali obrad Burrnistrza Miasta Pana Michata Piszko, poniewaz bgdzle to 

pytanle bezpoirednio do niego klerowane. 

7. Ocena przygotowanla plac6wek oiwiatowych do roku szkolnego 2016-2017. (rat. nr 2) 
Material zostal przedtozony radnyrn. Byt,przedrniotern obrad Komisji Edukacji i Kultury. 

Przewodniczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinformowat, Ze Kornisja zapoznata slg 

z pnedtozonyrn dokumentem oraz dodatkowyrni inforrnacjami przedstawionymi na posiedzeniu 

Kornisji przez Z-cg Burrnistrza Miasta. 

Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz hbsk l  zatrzymat sie przy przedtozonyrn rnateriale dotyczqcyrn 

przygotowanla plac6wek ofwiatowych do roku szkolnego 2016/2017 majqc na uwadze jeden 

z kolejnych punktow sesji, a rnianowicie przyjecie Lokalnego Prograniu Rewitalizacji oraz trwajqcych 

prace nad aktualizacjq Studiurn nad Strategiq Rozwoju Miasta Ktodzka. W tych wszystkich sprawach 

oiwiata jest bardzo wainyrn elernentern. Przewodniuqcy poprosit radnych ,,oiwiatowcbw" I wszystkich 

tych, ktbryrn ternaty ofwiaty nie sq obojgtne, ieby zastanowit sig nad pewnymi danyrni ujgtymi 

w sprawozdaniu z przygotowania placowek okwiatowych do roku szkolnego 2016/2017 w porownanlu 

z podobnyrn danymi z lat 2010-2011. Patrzqc na dane: stan liczbowy w szkotach prowadzonych przez 

Grning Mlejskq ktodzko w roku szkolnyrn 2016/2017 we wszystkich szkotach podstawowych 

i girnnazjach wyniesle 2 062 osoby. Szeft lat temu na poczqtku roku szkolnego 2010/2011 uuni6w 

bylo 2 216. Jeszcze rok wczeiniej w roku szkolnyrn 2009/2010 uczni6w bylo 2 340. To pokazuje skalg 

zmniejszania sig ilofci dzieci, ale te t  w pewien spos6b pokazuje tendencjg zrnnlejszania sig ilofci 

ludnoBc1 w Ktodzku. Wg GUS w 2010 roku llczba ludnofci wynosita 27 927 osob, a w roku 2016 wyniesle 

26 356 rnieszkahc6w. Powoddw tego jest wiele, iudzie wyjeidiajq za p r a q  za chlebern, wyjetdtajq 

bo chcq sig potqczyt z rodzlnq. Patrzqc pod kqtern tych dokurnent6w, kt6re niebawern bpdzierny 

przyjrnowat, watnyrn jest, abyfrny zdawali sobie sprawe, ze jetell tej tendencji nie zatrzyrnamy to za 

dekadg Kbdzko bedzie rnlastem bez mtodych ludzi. Ten ubytek mieszkahc6w to sq gt6wnie ludzie 

mtodzi, ludzie w wieku tzw. produkcyjnyrn, kt6rzy wyjetdtajq z dzietrni. Pytanie - czy on1 tu wr6cq 

i czy stworzyrny wsp6lnie warunki do tego, aby tu wracall. Druga rzecr, t e t  pokazujqca pewien trend, 

na ktory paradoksalnle nie ma wptywu reforma oiwiatowa tj. trend w przedszkolach. We wszystkich 

przedszkolach, w placowkach publlcznych i niepublicznych i lo f t  dzieci w roku szkolnym 2016/2017 

wyniesle 837. Szeft lat ternu w tych samych plac6wkach ta llczba wynosita 922 wychowankbw. Mamy 

o setkg dzlecl mniej rnirno, t e  powinnifrny rniet przedszkola przetadowane w zwiazku z tyrn, Ze znaczna 

czgft rodzic6w zadecydowala, i e  pozostawia dzieci w przedszkolach korzystajqc ze zrnian jakie 

wprowadzono w oiwiacie. Pornirno to setka dzieci mniej w przedszkolach. Wyjetdtajq ludzie rntodzi 

z dzietrni. Czy przez nasze wsp6lne dzlatania: rady, burrnistrza, rnieszkahc6w jestekrny w stanie tg  

tendencjg zatrzyrnat? Takim pytaniem Przewodniuqcy Rady otworzyl dyskusje i poprosil 

o wypowiedzi. 



Gbs zabral 2-ca Burmistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Pan 

Przewodniczqcy poruszyl bardzo istotny problem, kt6ry dotyka nie tylko Klodzka, ale wszystkich gmin 

powiatu ktodzklego, a zwtaszcza wigkszofci malych miejscowolci w Polsce. W tej  chwlli Polska 

podzlelila sig na miejscowolci, kt6re sq ojrodkami aglomeracyjnymi, kt6rych rozw6j byl potginie 

wspierany przez panstwo w ubieglych latach i tzw. prowincje, z kt6rej ruch migracyjny, ten wewngtrzny 

odbywa sig wtalnie w kierunku tych aglomeracji. To jest temat na bardzo dluga dyskusje i myllg, t e  

dzisiejsza sesja nie wyczerpalaby w taden spos6b calego tematu. Skupiajqc sig na olwiacie, 

rzeczywiicie jest tak jak Pan Przewodniczqcy powiedzial. Liczba urodieh niestety z roku na rok do tej 

pow malala. Bylo to spowodowane rbinymi przyczynami, ale najugfciej byla to mlgracja ludzi 

mlodszych ta wewngtrzna i za granice. Wyjeidtajq zazwyczaj ludzie w wieku 25-35 lat, 

a wigc w tyrn wieku kiedy mogq pojawiat sig na iwiecie dzieci z tych zwiqzk6w, a w glad za tym migrujq 

razem z dzietmi lub t e i  te  dzieci rodzq sig dopiero po tej migracji we Wroctawiu lub innych ofrodkach, 

t a k e  za granicq. Niestety nie wiemy i nikt nie jest w stanie przewidziet jak sytuacja bgdzie wyglqdala 

dalej. Te ruchy, ktbre Panstwo doswiadualiScie i widzicie jeteli chodzi o np. program 500+, kt6ry 

zafunkcjonowal majq temu przeciwdzialat. Takie programy majqzachgcit do posiadania dzieci, dlatego 

t e  do tej pory byty potglne problemy z utrzymaniem w rodzinie wielu dzieci i model rodziny 

wielodzletnej praktyanie zanikl. Wiele os6b z lat swojego dziecihstwa przypomina sobie takie sytuacje, 

i e  praktycznie katdy kolega, czy koleianka pochodzila z rodziny, w kt6rej byla trbjka, awdrka, 

a nawet piqtka dzieci i nlkt takiej rodziny nie uznawal za wielodzietnq. Dzislaj w zwiqzku 

z modelem 2+1 ewentualnie 2+2 zafundowaliSmy sobie potginy n i i  demografiany. My dzisiaj 

ubolewamy nad tym, i e  ten n i i  ma miejsce. Gdziei tam sygnalizowane sq zagroienia, kt6re przed 

nami, ale nikt nie wie a y  te zagrotenia nastwiil, czy tez nie. Wszystko zaleiy od rozwoju sytuacji 

w Polsce w najbliiszych latach. Najwigkszym zagrotenlem jest to, t e  zawsze przychodzi ten czas, i e  

n i i  dorasta i mote zaczqt rodzit rowniei ni i .  le ie l i  sytuacja slg niq zmieni to nie skohuy sig ten 

problem i ta l iuba dzieci mote sig jeszae radykalnie zmniejszyt. Chyba, ze tego typu programy jakie 

dzisiaj realizujemy zapobiegnq tej sytuacji. Problem jest zloiony i nie wyczerplemy dyskusji na ten 

temat. Do tego, ieby rodzily sig dzieci ludzie muszq mieC stabilizacjg. Musi b y i  stabilna praca, stabilna 

placa, musi byC pomoc pahstwa, musi byt  dobra pozycja kobiety w spoleaehstwie z pomocq pahstwa 

w tym zakresie i dopiero wtedy moiemy m6wit o tym, t e  model rodziny jest uksztattowany w spos6b 

odpowiedni, a to doplero przedklada sig na okwiatg i na to ile tych dzieci bgdzie poiniej w przedszkolach 

i w szkolach. Czy wladze miasta, niezaleinie czy sq to radni, czy Burmistrz majq wplyw na to? - 
oczywiicie mamy, ale nie naletaloby tego wplywu przeceniat. Z naszej strony powinnilmy robit 

wszystko, aby sprzyjat temu, ieby te placbwki byty przyjazne I teby ta l luba miejsc byla w szkdach 

i przedszkolach jak najwigksza oraz jak najwigkszy odsetek dzieci trafial do przedszkoli i itobk6w. Taka 

polityka na pewno bgdzle prowadzona. Pewne rzeczy niestety sq niezaleine od wladz miejskich i na 

nie nigdy nie bgdziemy mieli wplywu. Musimy uwainle przyglqdat sig sytuacji i reagowat na bieiqco 

na zagroienie, ktore na tym polu bgdq wystgpowat. Przed nami reforma olwiaty. Ona takie bgdzie 

mlala znaczqcy wplyw na model olwiaty w Ktodzku. MySlg, ze bgdzie przyczynklem do dyskusji jak ten 

model ogwiaty w Ktodzku dokladnie ma wyglqdat. Przyjdzie na to czas, kiedy ukaiq sig pnepisy 

dotyuqce reformy ojwiaty. Na dzieh dzisiejszy moiemy skupiat sie na wytyczanlu pewnych kierunkbw 

i na zadbaniu o to, teby z biegiem lat warunki, w kt6rych pracuje o5wiata stawaty sig coraz lepsze. 

Przykladamy do tego dutq wage stqd te t  plany inwestycyjne wlaSnie w olwiatg, kt6re obecnie sig 

odbywajq oraz te, ktbre bgdq planowane w najbliiszych latach. Myllg, t e  to  jest odpowledni kierunek 



do tego, abyimy wyciqgali tez lpkp w stosunku do rodzic6w pokazujqc, i e  ten model przedszkolny 

i model szkolny jest przyjazny dla rodzicbw. 

Odnoszqc sie do kwestii, kt6rq poruszyl 2-ca Burmistrza, Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabskl 

dopytat o dane zawarte w tabeli n r  1, ktora stanowi zalqcznik do przedbtonego materiatu. Mamy tam 

anallze demograficznq dzieci z obwod6w szkol podstawowych i gimnazjalnych na rok 2016/2017, ale 

wyglqda na to, ze ta analiza idzie dalej i pokazuje, i e  w latach 2017/2018 nastqpi kolejny spadek 

liczby dzieci. Ta prognozowana tendencja na rok przyszty obrazuje, t e  ten problem bedzie dalej lstnial 

i stqd pytanie zar6wno do Paristwa radnych, do Pan6w Burmistnbw, jak i do ludzi ,,oiwiaty" - co z tym 

zrobiQ 

Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wleslaw Tracz uiciilajqc swojq poprzedniq wypowiedi poinformowal, t e  

wyt demograficzny wystepowat w latach 70-tych I 80-tych. Ten w y i  demograficzny rodzil mniej wiecej 

od roku dziewigtdziesiqtego do lat dwutysiecznych. luz  w tym momencie byl widoczny problem. 

Zauwatyliimy, t e  ten wyt demograficzny rodzi nii, poniewaz nagle l iuba dzleci w stosunku do tego 

wyzu zaczynata malet. Dzieci, ktbre pnyszty na Swiat w latach 90-tych - biorqc rok 1990, to  te dzieci 

majq dzlslaj 26 lat - i to jest to zjawisko o ktbrym powiedzialem, i e  ten rozpoaynajqcy siq nlz, w tej 

chwili bgdzie rodzit. I pytanie czy bedzie rodzit w modelu 2+2, 2+3, 2+4 a y  moze dalej w modelu 

2+1? Jefeli bgdzie rodzit w modelu 2+1 to z tego nizu powstanie kolejny jeszcze wigkszy nii. 

Te dane, ktbre podawd Pan Przewodniczqcy sq j u i  pierwszym sygnatem tego, ze rozpoczyna sie 

niezbyt pozytywnie, bo widzimy, i e  ten nit radykalnie sle pogtebia. lezeli nie nastqpiq pozytywne 

zmiany to to nle bgdzie jeszcze koniec negatywnych zmian i mote zaistnlet taka sytuacja, i e  tych 

dzieci bgdzie jeszcze mniej. Chyba, ze programy paristwowe, ale t a k e  nasze dziatania spowodujq 

wyhamowanie tego spadku. Jakle sq p~eciwdzialania temu? Przede wszystkim rynek mieszkaniowy, 

kt6ry jest bardzo wainy. Kbdzko mote funkcjonowat jako stolica regionu i moze przyciqgat ludzi do 

pracy. I tak sig dzleje ju t  dzii. To, ze ubolewamy nad tym, i e  nie ma gdzie zaparkowat to jest skutkiem 

tego, ze ludzie dojezdzajq do pracy. Ci ludzie przywoiq czpsto swoje dzieci. My tym nadrablamy i tym 

nadrabiat bedzlemy. W jakie to bedzie nastepowalo relacje to dopier0 najbiitsze lata pokaiq. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas. Pan Burmistrz odniosl sig do czynnik6w oblektywnych, natomiast 

ja chcialem odnieit sle do czynnik6w subiektywnych. W Kbdzku mamy Gimnazjum Gminne, do 

kt6rego chodzi duio dziecl z Klodzka. Waeiniej podjeliimy decyzje o likwidacji Gimnazjum nr 2. 

Budynki te naletaty do Straiy Granicznej i zostaty przekazane do mlasta. PnenleSliimy to gimnazjum 

do Szkoly nr 7 i mamy Miejski Zesp61 Szk6l. Po tym przeniesieniu ubylo nam ok 150 dzieci, ktdre 

przeszty wtainie do Gimnazjum Gmlnnego. Subwencja wtedy wynosita ponad 3 tys., wipc mamy kwotg 

450 tys, zb W tej  chwili r6wniet obserwujemy bardzo dziwny trend, t e  dzleci z miasta Ktodzka 

przechodzq do Gimnazjum Gmlnnego. Naleiy zastanowit sic jaka jest subiektywna przyczyna tych 

zdarzeh. MySlp, ze tutaj troche winne sq po czgici nasze strategiczne dzlalania jeSII chodzi o 

rozbudowe, czy te t  poprawe bazy i warunk6w nauaania w naszym mieicie. Jezdzg po Polsce widze 

wiele pieknych budynkbw, ktbre powstaty w latach biezqcego stuiecia. I le wielkich obiekt6w 

z zapleaem, z salami glmnastycznyml, Boiskami jest w okoiicy Wroclawia. Nawet okoliczne gmlny, nie 

m6wig j u i  o gminie wiejskiej, kt6ra ma kilka szk6l niedawno wybudowanych z potpznym zapleczem. 

Nalety do tego podejit systemowo i sublektywnie, bo jete11 inn1 mogq to  moze i my powinniimy 
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zastanowik sig nad poszerzeniem naszej oferty. Oczywiicie rzecz jest warta zastanowienia i glpbszej 

dyskusji. OSwiata jest zbyt powatnq sprawq, ieby powierzat ja tylko nauaycielorn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk i  stwierdzit, i e  do dyskusji w tym ternacie bpdzlemy wracat 

jeszue nie raz, dwnlet  przy dyskusjach na kornisjach oraz przy dyskusjach nad Strategic poniewat 

jest to duty problem. W dalszej ueSci obrad Przewodniczqcy Rady poinforrnowat, o konlecznoici 

wprowadzenia zmian do porzqdku obrad. Z wnioskiem o wprowadzenie zmian do porzqdku obrad 

wystqpil Z-ca Burmistrza Pan Wler law Tracz, ktdry zwrocit sig z proSbq o wycofanie z porzqdku 

obrad projektu uchwaly na druku nr 230, kt6ry jest w punkcie 11. Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz 

tabsk l  w oparciu o deklaracje, ktdre ztoiyta nowa radna Pani Danuta Lisota wnidst dwa projekty 

uchwal dotyczqce zrniany sktadu osobowego Kornisji Edukacji i Kultury na druku nr 231 oraz w sprawie 

zrniany sktadu osobowego Kornisjl Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~iodowiska i Ladu Przestrzennego 

na druku nr 232. Pani radna zadeklarowala wolp pracy w tych Kornisjach. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk i  poddat pod gtosowanie: 

Zdjpcie z porzqdku obrad projektu uchwaly na druku 230 w sprawie w sprawie uchwalenia 

rniejscowego pianu zagospodarowania przestrzennego terenu wielkopowierzchniowego 

obiektu handlowego, o powierzchni sprzedaiy powytej 2000 m2, pdoionego w Ktodzku przy 

ul. Spbtdzieluej i ul. Dusznickiej. 

Giosowanie: za - 18, pneclw - 0, wstrrzymalo sic - 2. (Nle &sow# nieobecnyna W r a d n y p .  Lech Surdwka) 

Projekt uchwaly na druku nr 230 zostal zdjety z porzqdku obrad. 

Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly w sprawie zmiany sktadu osobowego 

Kornisji Edukacji i Kultury Rady Miejskiej w Ktodzku, druku nr 231. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrndo sic - 0. (Nie gtosowa, n k t e c n y  na ses11 radny p. Lech SwdwkaJ 

Projekt uchwaly na druku nr 231 zostat wprowadzony do porzqdku obrad. 

Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly w sprawie zmiany skladu osobowego 

Kornisjl Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i b d u  Przestrzennego Rady Miejskiej 

w Ktodzku, druk nr 232. 

Glosowanle: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnalo sic - 0. (Nie gtosowat nleobeur%,na sesji radnvp. Led, SurdwkaJ 

Projekt uchwaly na druku nr 232 zostat wprowadzony do porzqdku obrad. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk i  przedstawil propozycjp porzqdku obrad po zrnianach 

i poddat go pod glosowanie. 

Glosowanle: za - 20, przeclw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (Nie glosowal nleobecny na sesjl radny p. Lech 

nach s is  m&mu&a 
1. Otwarcie XXVII sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie watnoici sesji. 
3. Wybdr sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokdu z XXIV, XXV, XXVI sesji. 
5. Informacja Przewodniczqcej Miejskiej Kornisji Wyborczej o wyniku wybordw uzupelniajqcych 

do Rady Miejskiej w Ktodzku 
a) wrgczenle zaiwiadaenla o wyborze, 
b) Slubowanie radnej. 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Ktodzka z pracy rnipdzy sesjarni. 
7. Ocena przygotowania plac6wek oiwiatowych do roku szkolnego 2016-2017. 
8. Informacja o stanie realizacji inwestycji w miekcie Klodzku. 



9. Podjgcie uchwaty w sprawie przyjgcia do realizacji Lokalnego Prograrnu Rewitaliza cji Grniny 
Miejskiej Kbdzko na lata 2015-2020, druk nr 226. 

10. Podjecie uchwaty w sprawle aplikowania Grniny Miejskiej Ktodzko o drodki z Regionalnego 
Prograrnu Operacyjnego dla Wojewbdztwa DolnoSlqskiego na lata 2014-2020, na realizacje 
projektu pn.: ,,Przebudowa budynku magazynowego w Klodzku przy ul. tukasiliskiego 28 
wraz ze zrnianq sposobu utytkowania na budynek uslugowo-biurowy oraz zakup 
wyposatenia na cele utworrenla Klodzkiego Inkubatora Przedsigbioruo&cl", przyjecia do 
realizacji okreglonego w Studium Wykonainoici przedsiewzigcia oraz zabezpieczenla na jego 
realizacje nlezbpdnych drodkbw finansowych w budtetach Grniny Miejskiej Klodzko na lata 
2016-2019, druk nr 229. 

11. Podjpcie uchwaly w sprawie zasad usytuowania na terenle Miasta Klodzka rniejsc sprzedaty 
i podawania napojbw alkoholowych, druk nr 224. 

12. Podjecie uchwaty w sprawle wyrazenia zgody na zawarcle przez Burrnistrza Miasta Klodzka 
urnowy dzieriawy terenu na czas nleoznaczonyrn w tryble bezprzetargowyrn, druk nr 222. 

13. Podjgcie uchwaty w sprawie zrniany uchwaly Rady Miejskiej w Klodzku nr XXXI/349/2013 
z dnia 31 styunia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wieioletniego Prograrnu Gospodarowania 
Mieszkanlowym Zasobem Grniny Mlasta Ktodzka na lata 2013-2017, druk nr 223. 

14. Podjgcie uchwaly w sprawle zrniany Wieloletniej Prognozy Flnansowej Grniny Miejskiej 
Ktodzko na lata 2016-2025, druk nr 227. 

15. Podjgcie uchwaty w sprawie dqkonania zrnian budtetu Grniny Miejskiej Klodzko na 2016 rok, 
druk nr 228. 

16. Podjecie uchwaty w sprawie zrniany sktadu osobowego Kornisji Edukacji i Kultury Rady 
Miejskiej w Klodzku, druku nr 231. 

17. Podjecie uchwaly w sprawie zrniany sktadu osobowego Kornisji Gospodarki Kornunalnej, 
Ochrony Srodowiska i ladu  Przestrzennego Rady Miejskiej w Klodzku, druk nr 232. 

18. Interpelacje i zapytanla radnych. 
19. Wnloskl i odwiadczenla radnych. 
20. Sprawy d ine .  
21. Zakoliczenie sesji. 

8. Intormacja o stanis realizacjl inwestycji w mie4eie Klodzku. ( ~ a l .  nr 3) 

Material zostat przedloiony radnyrn. By1 te t  przedrniotern obrad Kornisji Budzetu, Finansbw i Polityki 

Gospodaraej oraz Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i Ladu Przestrzennego. 

Radny Pan Armin Jarosz zwr6cit sie z proib9 o powr6cenie jeszcze do poprzednlego ternatu 

i urnotliwienle zabrania gtosu przez Panlq Wiestawg G6nkq Dyrektora Szkob Podstawowej nr 6 

w Kbdzku. Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski wyrazlt zgode. 

Glos zabrata Pani Wieslawa G6rska Dyrektora Szkoty Podstawowej nr 6 w Ktodzku. Skala, o kt6rej 

rn6wit Pan Karolaak to jest skala CKE Centralnej Kornisji Oktqgowej - staninowa. Jest to  skala od 1 

do 10. Procentowe wynik sprawdzlanQw zostaly przedstawione w dokurnencie - Przygotowanie 

plac6wek do roku szkolnego 2016/2017. W tyrn roku szkolnyrn uzyskaliSmy wynlk o 1 wigcej. W 

ubiegtyrn roku rnieliirny 2 teraz rnarny 3, czyli wszystko ldzie ku dobrernu. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski zwhcil sic z proSbq do Panl Dyrektor, aby w przyszlodcl 

biorqc udzid w sesji zgtaszala cheC zabrania glosu, poniewai tylko wtedy rnotna go udziellt. 

Przewodniczqcy Rady wracajqc do ternatu inwestycji w rnieicie dopytal o dwie rzeczy. Pierwsza kwestia 

to jest zadanie rnajqtkowe dotyaqce rekultywacji zarnknigtego skiadowiska odpad6w innych ni t  

niebezpieane I obojetne przy ul. Sierpowej. Na podstawie uchwaly w pakdzierniku 2015 roku 

powierzyliirny to  zadanle spblce Dolnodlqski Projekt Rekultywacji sp. z 0.0.. Przewodniczqcy Rady zadal 

pytanie na jakim etapie jest realizacja tego zadnia i u y  wniosek o dofinansowanie zadania, kt6ry rnial 

zostaC zloiony do WFOS u y  do NFOS jest j u t  procedowany oraz jakie etapy w tym zakresie 

przeszlidrny. Od paidziernika 2015 roku inforrnacji w tyrn zakresie jest majo, a jest to zadanle Watne 



dla rnlasta. Druga rzecz dotyczy zalqcznika nr 4 - stan realizacji inwestycji dofinansowanych ze 

Srodkbw UE jest ujete zadanie Ogranluenie emisji zanieczyszczeh powietrra, halasu I zatlouenia wraz 

z popraw? bezpieuehstwa ruchu drogowego w zabytkowym centrum Klodzka. W opisie tego zadania 

rnarny sforrnutowanie, t e  jednyrn z elernentbw tego zadania jest projekt przebudowy ulic: Traugutta 

i Zawiszy Czarnego oraz projekt budowy Scieiki rowerowej w ciqgu przedrniotowych ulic, biegnqcej 

w kierunku Krosnowic. Przewodnlczqcy Rady stwierdzll, It nie do kohca potrafi to urnieicit 

w przestrzenl I powiqzat ulice: Zawlszy Czarnego i Traugutta z drogq na Krosnowice. Przewodniaqcy 

poprosil o wyjainlenle. 

Gtos zabrat Pan Michal Plszko Burmistrz Miasta Ktodzka. Panie Przewodniaqcy, Wysoka Rado. lei11 

chodzl o pierwsze pytanie dotyczqce rekultywacji zarnknietego skladowlska odpadbw z posiadanych 

lnforrnacji Spbtka przesz1.a przez wszystkle procedury. Brakuje jednego podpisu, zgody Centrali na 

udzlelenie dofinansowanla. Wszystkie procedury rnerytoryczne zostaty dornkniete przez Sp&kg 

i czekarny na finalnq decyzjg z Ministerstwa ~rodowiska, ktbre rnusi uwolnit Srodki, ktbre sq na kontach 

NFOS. 

Na drugie pytanie zadane przez Przewodniczqcego Rady odpowiedzi udzielil Pan WiesCaw T r a a  

2-ca Burrnistrza Miasta Klodzka. Tyrn razern nie rnarny bezpoirednlo prograrnbw unijnych drogowych, 

gdzie rnoterny zaplanowat rernont drogl i zloiyt wniosek o jej rernont. Musl to byt  powiqzane 

wleloptaszuyznowo i wieloternatyanie z innyrni problernami rozwiqzywanyrni przez rniasto czy grnlne. 

W zwiqku z czym pozyskanie Srodkbw na drogi mote nastepowat tylko i wylqanie poprzez rbinego 

rodzaju rozwiqzania zrnierzajqce do zrnniejszenia ernisji, wyprowadzania ruchu, polepszenla warunkbw 

drogowych, rernontbw parkingbw zewnetrznych i tworzenia nowych rniejsc parkingowych tak, aby 

zatrzyrnywat ten ruch poza Scislyrn centrurn rniasta. Ten projekt jest rozbudowany I skupia si? wlaknie 

na taklch sprawach. Jest to inforrnacja podana bardzo skrbtowo i odnosi sie tylko do najwa2niejszych 

rzeczy, co rnozna na tyrn zyskat i stqd ten nacisk na rernont ul. Traugutta i ul. Zawiszy Czarnego. 

Ternat jest znacznie szerszy i rnusielibySrny tutaj podawat bardzo szczegbwe inforrnacje co w tych 

wnioskach moie sig rniebcit, co jest ewentualnie do dofinansowania i traktowane jako Srodki 

kwallfikowane, a co nie. MusielibySrny tu przedstawiak caw projekt. RzeuywiScie te drogi sq 

projektowane do rernontu z tyrn, t e  glbwny nacisk bpdzie szedt wycinkowo na to co bedzle rnotiiwe 

jezeli chodzl o pozyskanie dofinansowania. Jeteli chodzi o iciezki rowerowe, to ten projekt nie jest 

oderwany od rzeczywistoSci. Funkcjonuje on w oparciu o pewne projekty, ktbre funkcjonujq na 

szczeblu rniedzygrnlnnym I na szueblu powiatowyrn, a wipc nawiqzujq do Scieiek wytyczonych 

w rarnach projektbw realizowanych przez Powiat, do ktbrych my t a k e  nawiqujerny. Jest to tylko 

i wytqcznie ten wycinek dotyczqcy centrurn rniasta, ale icietkl bedq miah/ dalszy c i a .  Bedq one 

wyprowadzane poza teren rniasta i bgdq wchodzlt w Scieiki wytyczane przy drogach powiatowych. 

Zachgcam do tego, aby zainteresowat sig bardziej tyrn projektern. Wszystkie szczegbtowe lnforrnacje 

dotyaqce tego projektu motna pozyskat w Wydziale Rozwoju. 

9. Podjgcie uchwaty w sprawle prtyfqcia do realizacji Lakalnego Programu Rewitalizacjl 

Gminy Mlejsklej Khdzko na lata 2015-2020, druk nr 226. 



2-ca Burrnistrza Miasta Pan Wleslaw Tracz zasygnaiizowal wprowadzenie autopoprawki do projektu 

uchwaly na druku nr 226. Poprawka ma charakter stylistyczny. Zrniana dotyay trefci 5 2, kt6ry brzrni, 

cyt.: ,,Reaiizacja przedsiewzigt wynikajqcych z ,,Lokainego Programu Rewitalizacji Grniny Miejskiej 

Klodzko na lata 2015-2020" w terminie do dnia 32.12.2020 r.", zrniana polega na dopisaniu d6w: 

,,prowadzona bedzie". TreSt 5 2 po zmianie brzmiet bedzie: ,,Reaiizacja przedsigwzigt wynikajqcych 

z ,,Lokalnego Prograrnu Rewitalizacji Grniny Miejskiej Klodzko na lata 2015-2020" prowadzona bgdzie 

w terminie do dnia 31.12.2020 r." Podobna zmiana nastqpi w 5 3 kt6ry brzrni, cyt.: "Monitoring 

i ewalua cja ,,Lokalnego Prograrnu Rewitalizacji Grniny Miejskiej Klodzko na iata 2015-2020" w terrninie 

do 31.12.2020 r.", zrniana polega na dop'isaniu stbw: ,,prowadzone bedq". TreSi 5 3 po zrnianie brzrniet 

bgdzie: "Monitoring i ewaluacja ,,Lokalnego Prograrnu Rewitalizacji Grniny Miejskiej Klodzko na lata 

2015-2020" prowadzone bgdq w terrninie do 31.12.2020 r." 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz kabski poinforrnowal, i e  autopoprawka zostanie przegtosowana 

przed gksowaniern nad uchwalq. W tym rnornencie Przewodniczqcy Rady oddal glos Panu 

Ireneuszowi Ratusznlak, kt6ry podzigkowat w irnieniu wykonawc6w Lokainego Prograrnu 

Rewitalizacji za zaproszenie na posiedzenie Rady Miejskiej w Ktodzku /'rnotliwoSt przedstawienia LPR. 

Prace nad przygotowaniern dokurnentu zostaty w 85% sfinansowane ze Srodk6w Unii Europejskiej 

i w rarnach programu ,,Pornoc techniczna" i to dzigki skutecznogci oraz staraniu urzednik6w Unedu 

Miasta w Klodzku takq dotacjg na przygotowanie tego dokurnentu i calego procesu udalo sig uzyskat. 

W przeciwiehstwie do tego co bylo w latach 2007 - 2013 ten dokurnent niestety nie dysponuje 

budietem. Poprzednia perspektywa finansowa Unii Europejskiej byla tak skonstruowana na Dolnyrn 

Slqsku, t e  najpierw rniasta, kt6re tworzyty swoje programy rewitalizacji uzyskiwaly budtety, wiedziaty 

jakirnl Srodkarni dysponujq, a nastgpnie rnajqc na uwadze te Srodki przygotowywaty Lokalne Prograrny 

Rewitallzacji. Taki program z sukcesern w Klodzku byl przez Palistwa realizowany. W tej  penpektywie 

od rok 2014, aby uzyskat irodki na reaipacjg projekt6w zawartych w LPR trzeba stawat w p rocedu~e 

konkursowej. Ten dokument otwiera dopier0 droge do rnotiiwoSci skladania wniosk6w w konkursach 

o dofinansowanie. Po zatwierdzeniu tego dokurnentu uchwa)q rady gminy zostanie on skierowany do 

Urzedu Marszalkowskiego w ceiu dokonania jego oceny. Dopiero po uzyskaniu pozytywnej opinii 

wyratonej przez ekspertow zatrudnionych przez U ~ q d  Marszatkowski ten dokurnent stanie sip 

podstawq do starania sig o Srodki unijne. Prezentacja sklada sie z dw6ch czegci. Piemsza to 

wprowadzenie do rewitalizacji i przyblitenie Pahstwu tego probiernu. W tej a g l c i  chciatbym Pahstwu 

i przedstawicielorn Urzedu Miasta i reprezentantorn jednostek organizacyjnych serdeanie podzigkowat 

za ogrorny wklad w pracg w przygotowanie tego dokurnentu. Marny doSwiaduenie w pracy na terenle 

calego wojewbdztwa i rnotna powiedziet, i e  zostat w naszej ocenie wzorowo przeprowadzony. 

W pierwszej czgSci bgdzie wprowadzenie do procesu rewitalizacji w bieiqcej perspektywie finansowej 

Unii Europejskiej, a w drugiej ugSc1 prezentacji zostanq przedstawione wyniki i w duzyrn skrocie treSC 

tego dokurnentu, ktbry bedzie poddany pod glosowanle. Podstawy prawne dokurnentu to  wytyczne 

w zakresie rewitalizacji oraz ustawa o rewitalizacji. Obydwie podstawy prawne wydane zostaty przez 

Ministra Infrastruktury i Rozwoju w tyrn sarnyrn czasie. W wyniku sugestii Urzedu Marszalkowskiego, 

w oparciu na tyrn co dzialo sig na terenie catego wojew6dztwa i to chyba slusznie zostata wybrana 

podstawa opierajqca sip na wytycznych Ministra Infrastruktuw i Rozwoju. Ustawa jak i wytyczne 

zawiera szereg tak sarno b~rniqcych poktanowieli, ktbre byh/ bardzo watne na etapie przygotowanla 

LPR. To najwainiejsze postanowienie, to spos6b w jaki tq rewitalizacje w tej perspektywie 



zdeflniowano. Zdefiniowano jq w taki spos6b, t e  jest to wieloletni proces wyprowadzenia ze stanu 

kryzysowego obszar6w zdegradowanych poprzez zintegrowane dziatania na r zeu  lokainej 

spoleanoSci, przestrzeni i gospodarki skoncentrowane terytorialnie prowadzone przez interesariuszy 

rewitalizacji na podstawie programu rewitalizacji. W daiszej czqici prezentacji przedstawie Pahstwu co 

rozumie ustawodawca i Ministentwo w zakresie stanu kryzysowego, co rozumie pod pojeciem obszaru 

zdegradowanego i dlaczego wymienione poszczegdlne obszary sq waine. Stan kryzysowy wg minlstra 

jest to  koncentracja negatywnych zjawisk spoleunych to odr6inia t q  nowa perspektywg od 

poprzedniej. W poprzedniej perspektywie rewitaiizacja koncentrowala sig na poprawie infrastruktury, 

poprawie wizerunku miasta. Natomiast ta idea rewitalizacji, kt6rq ma Minister w tym okresie ma 

koncentrowat sic na sprawach spoleunych. Dlatego wg Ministra stan kryzysowy to sytuacja, w kt6rej 

wystgpujq negatywne zjawiska w sferze spolecznej i one mogq by6 uzupelnione - aby uznat ten stan 

kryzysowy za wystepujqcy - o wystepowanie negatywnych zjawisk w co najmniej jednej z kolejnych 

sfer: gospodarczej, frodowlskowej, przestrzenno-funkcjonalnej, technicznej. Kaidq z tych sfer na 

terenie miasta Ktodzka naletato przebadat i stwierdzit wystepowanie tego stanu kryzysowego. LPR nle 

dotyczy calego miasta, dotyczy wycinka miasta. Oznacza to, i e  ten stan kryzysowy nalezato badaC 

z dokladnofciq do ulicy. Wynikiem tych prac, na podstawie dostarczonych danych przez jednostki 

organizacyjne, przez Urzqd Miasta i inne podmioty jest wiedza jakie jest bezrobocie, jaki jest stan 

gospodarki ulica po ulicy w rnlefcle Klodzku Jak j u i  zostat wyznaaony stan kryzysowy. Na podstawie 

miernikow, bardzo precyzyjnych i obiektywnych wskainik6w moina bylo wyznaczyt to co nazywamy 

obszarem zdegradowanym. Obszar zdegradowany jest to obszar, na kt6rym wystgpuje stan 

kryzysowy. Tam, gdzie jest szczeg6inie fie. W poprzedniej perspektywie to odniesienie tej sytuacjl 

szuegblnie negatywnej bylo do poziomu wojewddztwa, obecnie to  odniesienie do sytuacji szczeg6lnie 

negatywnej jest do poziomu gminy. Stan kryzysowy odnosi sie do Sredniej sytuacji w gminie. Tam 

gdzie on odbiega od tej ,,lredniejN sytuacji moiemy powiedziet, i e  wystepuje I ten obszar molemy 

uznat wg wytycznych za zdegradowany. Jak j u i  zostala wskazana teoria dla obszaru zdegradowanego, 

kolejnym krokiem byto wyznauenie obszaru rewitalizacji, czyli tegp obszaru, ktory obejmuje ten 

dokument. Tutaj Minister wskazat bardzo wazne trzy warunki, kryteria, kt6rymi trzeba bylo sig 

kierowat. Najbardziej istotnym - w naszej ocenie - jest kryterium, ktore ogranicza moziiwoft realizacji 

tego programu terytorialnie, tzn. program ten nie moie by6 realizowany na obszarze wigkszym n i i  

20% powierzchni gminy i nie moze byt  realizowany na obszarze, ktdry jest zamieszkiwany przez wigcej 

niz 3O0/0 mieszkahc6w gminy. Tak w wytycznych i w ustawie wskazat Minister i do tego musielifmy sig 

dostosowat. Drugi warunek, t e  te negatywne zjawiska na obszarze objgtym rewitalizacjq musialy miet 

szaegbinq koncentracje I ostatni warunek - to istotne znaczenie dia rozwoju lokalnego. Te trry 

warunki bpdq weryfikowane przez ekspert6w wynajetych przez Urzqd Marszalkowski i obszar 

rewltallzacji w tym zakresie badzie sprawdzany. Projekty zawarte w tym dokumencie powinny byC 

reaiizowane na tym obszarze. Dopuszdalne sq niewielkie odstepstwa, ale musi by6 wykazane, t e  

wptyw realizacji tych projektdw w spos6b pozytywny oddzialuje na obszar rewitalizacji. Ten dokument 

zawiera identyfikacje stanu kryzysowego, wyznaczenle obszar6w zdegradowanych, wyznaaenle 

obszaru rewitalizacji, a takie takie rozdziaty jak: strategic wyjicia z tego stanu kryzysowego a y l i  

wskazanle celbw, wskazanie kierunkbw dziatah, wskazanie dziatari rewitalizacyjnych, zawiera listg 

projekt6w A i liste projekt6w B. Nalety zwr6cit uwage, Ze lista projekt6w A nie jest gonza od iisty B, 

one sq rbwnowaine. Dokument ten zawiera system realizacji tego programu w przyszlolci do roku 

2020 i zawiera bardzo wainy i t e i  sprawdzany opis udzialu spolecznego w trakcie przygotowania tego 



dokumentu na kaidym etaple jego przygotowania, ale rbwniei na kaidyrn etapie jego wdrazania. 

Nastepnie przedstawiono wyniki i procedure pracy. Pierwszyrn elernentem byta analiza i sprawdzenie 

miasta, gdzie wystepuje Stan kryzysowy. Sprawdzaliirny rniasta w pieciu sferach: spolecznej, 

gospodaruej, przestrzenno-funkcjonainej, technicznej i irodowiskowkj. Nastgpnie ldentyfikowaliirny 

obszary kryzysowe i wyznaayligrny obszar zdegradowany. Ten drugi etap byl konsultowany 

z Zespolern ds. Rewitalizacji, ktbry byl powolany zarzqdzeniern przez Burmistrza Miasta. 

Przedstawiciele Wysokiej Rady uuestniuyl i  w pracach tego zespotu i r6wniei opinlowali przedstawiane 

Pmez nas Propozycje. Uzyskaliirny pozytywnq opinie do zaproponowanego przez nas obszaru 

zdegradowanego. Nastepnie zostal wyznaczony obszar rewitalizacjl, ktbry rbwniez byt konsultowany 

z Zespolern ds. Rewitalizacji. Zaproponowaliirny w forrnule warsztatowej strategie tego dokurnentu. 

Pbfniej w procedurze otwartej zbierane byh/ projekty. Na podstawie projektbw zostat stworrony 

indykatywny budiet i zaproponowany system realizacji prograrnu. W pieciu sferach badal ihy 104 

rnierniki rozwoju np. odsetek osbb dtugofrwale bezrobotnych, jaka byla liczba czynow karalnych wirbd 

osbb nieletnich, jakl jest wskafnlk przedsigbiorczoici (liczba zarejestrowanych przedsigbiorstw na 

iiczbg tysiqca rnieszkahc6w), odsetek mieszkah socjalnych, odsetek lokali kornunalnych oddanych do 

uzytku prred 1990 roklem. To sq przykladowe rnierniki, ich byto 104. Badaliirny to  ulica po ulicy 

i sprawdzaliirny gdzie sytuacja odbiega od iredniej i tam gdzie ta sytuacja odbiegata od iredniej 

przyznawaliirny 1 punkt. W ten sposbb moglilrny stworzyt rnatrycp, ktbra pokazuje, gdzie tych 

przekroueri wskafnikbw w poszczeg6lnych sferach byb  najwigcej. Najwigcej przekrouonych 

wskainikbw bylo na ulicy Czeskiej, z uego  w sferze spoteanej .byto 5 wskainikbw, w sferze 

gospodarczej - 2, w sferze ~rodowiskowej - 2, w sferze przestrzenno-funkcjonalnej - 3 i w sferze 

technicznej - 2. To pozwolito narn nanieit tq inforrnacje na mape, ktbra stworzyla rnape obszaru 

zdegradowanego. Wszyscy czlonkowie Zespdu ds. Rewitalizacji, ktbryrn ptzedstawiiilrny wyniki naszej 

pracy zgodzili sie, t e  wtaknle na tych obszarach sytuacja kryzysowa wystgpuje ze szueg6lnym 

natqieniern. Przystqpiligmy do kolejnego etapu i zaproponowaliirny obszar rewitalizacji. Watna tutaj 

byla dla nas opinia Zespotu ds. Rewitalizacji oraz opiniq gminy. W pracy tych wszystkich podrniot6w 

zostat zaproponowany teren centrurn rniasta i okalajqce go tereny, opierajqce sie na pbtnoc, na 

Twierdzy Ktodzklej i schodzqce w dbt rniasta Ktodzko. Ten obszar zarnieszkuje 29,08% rnieszkahcbw 

grniny tzn., i e  w zasadzie nie rnamy j u i  rniejsca, teby dototyt co i  wiecej. To cog wigcej rnusialoby 

by t  powiqzane z wytqueniern innych ulit, czy obszarbw z tego obszaru rewitalizacji. Majqc wiedze na 

podstawie stanu kryzysowego, rnajqc wiedze na temat obszaru zdegradowanego i wybranego obszaru 

rewitalizacji zostala opracowana strategia, czyli cele i kierunki dzialah, kt6re rnajq doprowadzit do 

tego, ze ten obszar rewitalizacji za kilka lat troszeake poprawi sw6j wizerunek w rbinych obszarach, 

na r6inych plaszczyznach. Cele te  ulotone sq w trzy grupy. Pierwszy cel dotyczy kwestii spoteunych, 

szczegblnie tego rniekkiego wsparcia w kwestiach spoleunych. Cel drugi dotyczy poprawy 

infrastruktury, a cel ttzeci dotyay dzialah na r zeu  rozwoju gospodarczego. Majqc strategie mogliimy 

przystqpit do procesu zbierania projektbw. Zgtoszono 73 projekty na ogblnq kwote 82 mln. zt 

planowanych przedsigwzigt do realizacji. W wytycznych do przygotowania LPR jest zapis rn6wiqcy, i e  

na liicle A naleiy urnieszaat tylko te zadania dotyuqce gtbwnie twardych przedsigwzigt 

infrastrukturalnych zwiqanych z przestrzenia, zwiqzanych z komunikacjq. Wszystkie pozostale 

projekty naleiy umieicit na likcie B. Przykladem projektu wpisanego na liste A jest modernizacja 

wewnptrznego dziedzihca budynku wielorodzinnego przy ul. Muzealnej 11 w Klodzku, rnodernizacja 

budynk6w Zespolu Szk& Og6lnoksztakqcych w Klodzku, adaptacja budynku przy ul. tukasirisklego 



na cele kulturalne i spdeczne, rnodernizacja budynku Powlatowego Centrum Pornocy Rodzinie. Te 

wszystkie projekty, aby uzyskaC dofinansowanie rnuszq startowat w procedurze konkursowej. Na liicie 

B w celach spolecznych rnarny np. rozwbj zieleni w rnieScie Klodzku, promocjg idei wolontariatu wSr6d 

lokalnej spoleanofci, utworzenie klodzkiego inkubatora przedsigbioraofci. Jeieli projekt znajdujzlcy 

sip na IiScie B ubiega sig o dofinansowania z innych ir6del w ramach RPO poza RPO to uzyskuje 

dodatkowe punkty, kt6re zwiekszajq jego szanse na dofinansowania. Budiet LPR w podziale na cele 

oraz iiste A i listg 6 przedstawia sig ha~ t~pu jqco :  w liicie A wnioskowano o Srodki zewngtrzne 

w wysokofci ok. 26 mln.zl., natorniast w IiScie B o kwotg ok. 38 rnln.zl. Na IiScie A znajdujq sig takte 

projekty zgloszone przez wspblnoty mieszkaniowe, spoldzielnie rnieszkaniowe. W przypadku rniasta 

Ktodzka te podmioty wykazaly sig bardzo dutq aktywnofcia zgloszono duio projektbw zwiqzanych z 

poprawq substancji, przestrzeni rnieszkaniowej. Podstawowa funkcje w zarzqdzaniu prograrnern petni 

Rada Miejska, realizowat go bedzie kom6rka Urzgdu odpowiedzialna za rewitalizacje a y l i  Wydzial 

Rozwoju, udzial spdeany w realizowanym przedsigwzieciu ma zapewnit Zesp6l ds. Rewitalizacji. 

Istotne dzialania, kt6re sq sprawdzane i bardzo rnocno podkreflane w tej perspektywie finansowej to 

jest uwzglgdnienie udzialu spokczeristwa w procesie rewitaiizacji. Ten udzial spoleczny wyrbinia 

rniasto Kbdzko na tle wojewbdztwa. Dzialania inforrnacyjne i edukacyjne byly szuegblnie skierowane 

do podrniot6w, kt6re byly zainteresowane uzyskaniem dotacji na odnowe budynk6w rnieszkalnych. 

Byly zorganizowane warsztatu, ktbre sluiyly diagnozowaniu problem6w i definiowaniu celbw. Projekt 

LPR przeszedl konsultacje, gdzie zglaszano uwagi i opinie do projektu LPR, a inforrnacja 

podsumowywujqca ukazat sle na stronie internetowej. 

Na tyrn prezentacje zakohczono. W razie dodatkowych pytah do przedstawionego rnaterialu Pan 

Ireneusz Ratuszniak udzieli odpowiedzi. 

Przewodniczz&y Rady Pan Tomasz iabski podziekowa! za prezentacje i poinforrnowat, i e  ornbwiony 

dokurnent zostal przedlotony radnyrn, byt tei ornawiany przez nastgpujqce Komisje Rady Mlejskiej: 

- Kornisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego. 

- Kornisje Zdrowia, Pornocy Spohanej, Sportu i Turystki. 

- Kornisjg Edukacji i Kultury. 

- Kornisje Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publiunego. 

Przed wydaniern opinll przez poszczeg6lne Kornisje Przewodniaqcy Rady otwonyl dyskusjg na ternat 

Lokalnego Prograrnu Rewitalizacji. 

Glos zabrat radny Pan Jacek Baneckl. Przed zapoznaniem sig z LPR otrzyrnaliirny analize do Studiurn 

dotyczqcego Strategii. Te dokurnenty nie wsp6tgrajq w jednym punkcie. W prograrnie rewitalizacji jako 

jedno z podstawowych elementbw przychodowych rniasta jest wyrnieniona turystyka, natorniast 

w analizie do Studiurn zagospodarowania przestrzennego ta turystyka jest oceniana jako element 

bardzo przeceniany i jeden z element6w nie tyle g#wnych, co pornocniuych w rnieicie, gdzie jako 

podstawowyrn elernentern przychodowyrn jest wyrnieniony rn.in. handel i administracja pubiiuna, 

kt6ra generuje takie czy inne przychody dla budietu rniasta. 

Wyjafnieh udzielit Pan Ireneuszowi Ratuszniak. Oczywifcie dokurnenty powinny bye spbjne, 

natorniast chclalbyrn zauwaty, t e  Lokalny Program Rewitalizacji odnosi sig do wylgzonego obszaru 

z calej rniejscowo~ci, W naszej ocenie i ocenie wszystkich, kt6rzy pracowali nad tyrn dokurnentern, w 



tyrn obszarze istotna jest wtafnle turystyka, poniewat ten obszar dysponuje taklrni potencjatarni, ktore 

rnogq t q  turystyke wspierak bardzo duiyrni atrakcjarni turystycznymi. Jeili chodzi o Lokalny Program 

Rewitalizacji tak to zostato zapisane. lezeii chodzi o Strategic to  jestefcie Pahstw ciqgle na etapie prac 

I zawsze rnotna to  skorygowat. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz Zabeki zadat pytanie odnoszqce sie do prezentowanej rnapki ulic, 

na ktbrych wskafniki byty najbardziej il6Sclowo skoncentrowane i tam bylo widat, t e  oprbcz Centrurn 

Miasta, ktbre zawsze jest bardzo brane pod uwagg, byty te t  dwa bardzo rnocno skoncentrowane 

rniejsca. Pierwsze z nich - urnownie nazwane - ,,Ktodzka 8" w okolicach ulicy Slqskiej, drugle natorniast 

w obszarze ulicy Korczaka. Czy w trakcie prac Zespotu ds. Rewitalizacji bylo brane pod uwage 

zrnniejszenie koncentracji 1 dzlalali rewitalizacyjnych w obrgbie Centrurn Miasta na rzecz tych rniejsc 

na obrzezach rniasta. Nie od dziQ wladorno, ze ,,Klodzko B" jest ,Kbdzkiern 8" i pracujqc nad Strategiq 

rniafern nadzieje, t e  tej czgfci rniasta bardziej poiwiecimy uwagg. Ta u p f t  za nasypern, za rzekq Nysq 

Klodzkq rnoina powiedzlet, t e  jest mniej atrakcyjnyrn Klodzkiern. Przykladern moie by6 irnpreza 

organizowana od wczoraj w Klodzku ,,Zderzenia Teatrbw". Irnpreza w przestrzeni rnlejskiej i an1 jedno 

wydarzenle nie odbywa siq po tarntej stronie rniasta. Chcialbyrn uczuliC na to, ze tarnta a g i t  rniasta 

wymaga bardzo rnocnego wsparcia, a jego caty czas brakuje. Pahstwo radnl, ktbrzy reprezentujq tamtq 

czeit rniasta rnajq na pewno te t  tego duzq iwiadornoit. 

Odpowiedzl udziellt Pan Ireneuszowi Ratusznlak. Czynniki te byty brane pod uwagp, ale rnusielifrny 

parnlgtat o tych tnech ograniczeniach. Pierwsze - obszarowe i drugie - ludnolclowe, 30% 

rnieszkahc6w. Drugie, te t  bardzo istotne, zwiqzane z moiliwoiciami i potencjalami rozwojowymi tzn. 

rnotliwotciq generowania projektbw, kt6re rnogq skutecznle ubiegat sie o dofinansowanie. Szueg6lne 

natetenle tych wskafnlkbw i szczegblne natgzenie zjawisk negatywnych na tyrn obszarze w centrurn, 

oraz potencjat, ktbry rnotna wykorzystat i na jego bazie budowat projekty I skuteunle ubiegat sle 

o doflnansowanie w rnojej ocenie zdecydowat o tym, ze do rewitalizacjl zostal wybrany wlainie ten 

obszar centralny. Tak jak podczas prezentacji zaznaczylern by# to proces usp&eczniony, poddany opinii 

Zespotu ds. Rewitalizacji i t e i  w ten sposbb - marn nadzieje - poparty wiedzq i rnqdroiciq wewnetrznq, 

i lokalnych dzlalaczy oraz Palistwa radnych, ktbrzy uuestniczyli w pracach tego zespolu. 

Wlgcej gtosbw w dyskusji nle stwlerdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poprosit przewodniuqcych poszczegblnych kornisji 

o wydanie opinii do projektu uchwaty na druku nr 226. 

Przewodniaqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinforrnowat o pozytywnej opinii Komisjl do projektu uchwaty na druku 226. 

Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spolecznej, Sportu i Turystykl Pan Jacek Kubickl 

poinforrnowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku 226. 

Przewodnlczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinforrnowal o pozytywnej opinii 

Kornisji do projektu uchwaty na druku 226. 

Przewodniczqcy Kornisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publiunego Pan Wojclech Lyszklewia 

poinforrnowat o porytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku 226. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz h b s k i  przystqpit do przeglosowania autopoprawki do projektu 

uchwaty na druku nr 226 zgloszonej przez Z-ce Burmistrza Miasta. 0 zmianie radnl zostali 

poinformowani, dotyuy ona 5 2 i 5 3. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nieplosowdnleobscny na scsjiradnyp. Lech Surdwka) 

Autopoprawka zostala przyjpta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl poddat pod gksowanie przyjgcie uchwaly w sprawie 

przyjecia do reallzacjl Lokainego Pmgramu Rewitalizacji Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2015-2020, 

druk nr 226 wraz z autopoprawkq. 

Gtosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstrzymalo sle - 0 ( ~ l e  ~ I O S O W ~  nieob~cny na sesj~ radny P. ~ c c h  Surdwka) 

Uchwala zostata podjgta i otnymala nr XXVII/213/2016. (Zat. nr 5) 

10. Podjecie uchwaly w sprawie aplikowania Gmlny Miejskiej Ktodzko o irodkl 
z Regionalnego Programu Operacyjnego dla Wojew6dztwa Dolnoilqskiego na lata 2014- 
2020, na real izacj~ projektu pn.: ,,Przebudowa budynku magazynowego w Klodzku p n y  ul. 
tukasihskiego 28 wraz ze zmlanqsposobu uiytkowania na budynek uslugowo-blurowy oraz 
zakup wyposatenia na cele utwonenia Klodzkiego Inkubatora Przedslgblorczofcl", 
przyj~cia do reallzacjl okreflonego w Studium Wykonalnofcl przdslewziqcia oraz 
zabezpleczenia na jego realizacjp n!ezbgdnych 6rodk6w flnansowych w budtetach Gminy 
Mlejskiej Klodzko na Iata 2016-2019, druk nr 229. (Zal. nr 6) 

Projekt uchwaly zostat przedloiony radnym. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz h b s k i  poinformowat, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisjg Budzetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Gospodarki Komunainej, Ochrony 

Srodowiska I tadu Przestrzennego. Przewodniuqcy poprosil o przedstawienie opinil Komlsjl. 

Przewodnlaqca Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewiu, 

poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 229. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu Przestrzennego 

Pan Zbignlew Nowak poinformowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku 229. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl poddal pod glosowanle przyjecie uchwaly w sprawie 

aplikowania Gminy Miejskiej Ktodzko o Srodki z Regionainego Programu Operacyjnego dla 

Wojew6dztwa DolnoSlpskiego na lata 2014-2020, na realizacjp projektu pn.: ,,Przebudowa budynku 

magazynowego w Ktodzku przy ul. lukasihskiego 28 wraz ze zmianq sposobu uiytkowania na budynek 

ustugowo-biurowy oraz zakup wyposatenia na ceie utworzenia Klodzkiego Inkubatora 

PrzedsiebioraoSci", przyjpcia do reaiiza j i  okrejionego w Studium WykonalnoSci przedsigwzigcia oraz 

zabezpieczenia na jego realizacje niezbednych Srodkbw finansowych w budietach Gminy Miejskiej 

Klodzko na lata 2016-2019, druk nr 229. 

Glosowanle: za - 13, pneciw - 5, wstnymato sie - 2. (Nle gkxowat n/eobecny na sesji radny p. ~ c c h  swdwka) 

Uchwala zostata podjgta i otrzymala nr XXVII/214/2016. (Zat nr 7) 

11. Podj~cie uchwaCy w sprawle zasad usytuowania na terenle Mlasta Ktodzka mlejsc 
sprzedaty I podawania napoj6w alkohoiowych, druk nr 224. (Zat. nr 8) 

Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poinformowat, t e  projekt, uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego. Przewodniczgy poprosit o przedstawienie oplnii 

Komisji. 

Przewodniaqcy Kornisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojciech lyszkiewicz 

poinformowala o porytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 224. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz kabski poddat pod gtosowanie przyjecie uchwaty w sprawie zasad 

usytuowania na terenie Miasta Klodzka mlejsc sprzedaiy i podawania napojow alkoholowych, dnrk 

nr 224. 

Gloso wanie: za - 19, przeclw - 0, wstrzymalo sic - 1. ( ~ k  QIOSOW~I  nleobemy na sesji radny p. Lech Surdwka) 

Uchwala zostala podjeta I otrzymata nr XXVII/215/2016. (Zat. nr 9) 

12. Podjqcie uchwaty w sprawie wyraienia zgody na zawareis pnez Burmistrza Miasta 
Kbdzka umowy dzieriawy terenu na czas nieoznaczonym w trybid bezpnetargowym, druk 
nr 222. (Zal. nr 10) 

Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poinformowat, t e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosil 

o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniaacy Komisji Gospodarki Kornunainej, Ochrony Srodowiska i b d u  Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku 222. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod glosowanie przyjqcie uchwaty w sprawie 

wyraienia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta Ktodzka umowy dzieriawy terenu na czas 

nieoznaaonym w trybie bezprzetargowyrn, druk nr 222. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 1. (Nle plosowd nleobecny na ss j i  radny p. ~ech Suniwka) 

Uchwata zostala podjqta i otrzymala nr XXVII/216/2016. (Zat. nr 11) 

13. Podjqcie uchwaty w sprawie zmiany uchwaty Rady Mlejskiej w Ktodzku 
nr XXXI/349/2013 z dnia 3 1  stycznia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wleloletniego 
Programu Gospodarowania Mieszkanlowym Zasobem Gmlny Miasta Ktodzka na lata 2013- 
2017, druk nr 223. (Zat. nr 12) 

Projekt uchwaty zostal przedlotony radnym. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowat, i e  projekt uchwaty by1 opiniowany przez 

Komisjq Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu  Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosil 

o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komlsji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu Przestrzennego 

Pan Zblgniew Nowak poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku 223. 



Gtos zabrat radny Pan Adam Kwas. Wieloletnl Program Gospodarowania Mieszkaniowyrn Zasobern 

Grniny by1 przedrniotern analiz i rozwatah Kornisji Rewizyjnej. Chcialern Wysoklej Radzie 

zasygnalizowat jeden problem. Obecnie ok 1500 rnieszkari jest w posladaniu grniny, a rnarny ok. 1000 

wniosk6w na rnieszkania socjalne. Taka.jest prognoza na rok 2017, i e  okoto 1000 wniosk6w bedzie 

zlotone z uwzglednieniern przydziatu rnieszkari w y t u n l e  z ruchu ludnoici, poniewai nle rnarny nowych 

inwestycji, z uwzglgdnieniern rbwniei faktu, ze pewne rnieszkania bedq odzyskiwane w rbzny sposbb. 

Chciatbyrn j u i  dzisiaj przedtotyt pytanie iie rnoierny jeszcze sprzedae rnieszkali, tebyirny rnogli 

z zasobu rnieszkaniowego zaspokoit potrzeby wnioskodawc6w dotyczqce rnieszkari socjalnych, czy t e i  

potrzeby naszych rnieszkahcbw o niskich dochodach, ktbre to  potrzeby grnina rnoze i powinna 

zaspokoit? W zwiqzku z tyrn, ze zbliiyliirny sic do granicy w zakresle sprzedaiy, poniewat ta sprzedai 

na dzieri dzisiejszy wynosi ok. 40-60 rnieszkari pytanie jest takie ile powinlen wynieit zasbb 

kornunalny, aby te potrzeby o kt6rych rn6wilern zaspokoit? Prosilbyrn o rozwaienie kwestii 

przeprowadzenia rewizji naszej polityki prywatyzacji mienia kornunalnego, bowiern w jej zaloieniu bylo 

pozbywanie sle nleruchornoicl I udzialbw w nieruchornoiclach, w kt6rych udzlal grniny stanowit 

rnniejszoit. Ta polityka prowadzl do wniosku, i e  jest ona na razie nieskuteuna, poniewat ponad 300 

budynk6w jest nadal we wsp6+wlasnoici grniny. Nalety zastanowif sip w jaki sposob zabezpieczyt 

zasbb kornunalny na tyle, teby byt on wystarczajqcy dla zaspokojenla potrzeb rnieszkaric6w naszej 

grniny. Po drugie czy ta polityka prywatyzacji rnienia kornunalnego nie powlnna ulec radykalnej 

zrnianie, poniewai brakuje chgtnych na zakup, a grnina powinna posiadat wtasny zasbb rnieszkaniowy. 

Ten ternat bedzie jeszcze ornawiany na Kornisji Rewizyjnej, planowane jest takte spotkanie w ZAMG. 

W tej sprawie powinnlimy podjqt jakieS'decyzje, poniewai nie rnoterny sie wyzbyt catkiern rnieszkari, 

a polityka prywatyzacji rnusi w tej  chwili ulec radykalnej zrnianle. 

Gtos zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Panie Burrnistrzu, Szanowni 

Mieszkaricy Klodzka. Dzlekuje swojernu przedrnbwcy, poniewai w wiekszoici zgadzarn sig 

z tyrn co powiedzlal Pana Adam Kwas. Chclalern tylko dodab t e  w 2006 roku jak przyszedtern do Rady 

to  byto jasno postawione, i e  wyzbywarny sic nleruchornoici, prywatyzujerny, ale ten zas6b 

rnleszkaniowy, ktbry byl w ztyrn stanie. Wiadorno, kaida grnina 'zawsze pozbywa slg klopotu. 

W zwiqzku z tyrn, t e  dalikrny duie ulgi zostaty sprzedane w pierwszej kolejnoici te rnieszkania z tych 

starych zasobbw. Byla jasno przyjgta zasada, t e  substancja rnleszkaniowa, kt6ra nle zostata 

odtworzona od 2000 roku jest wylqczona z tej prywatyzacji, z tej prostej przyayny - tak jak j u i  

podnl6sl Pan Adam - przede wszystkirn jest to substancja nowa, jeszcze niezniszaona. l a  wiern, ze 

uktad warszawski, ktbry narn powstat ma swoje bolqczki, ale to nle zrnienia faktu, i e  to jest jednak 

nowa substancja i boje sie, iebyirny nie wylali dziecka z kqplelq. Nle jest iadnq tajernnicq, i e  

Spbtdzielnia eksrnituje lokatora i czy narn sie to podoba, czy nie podoba rnusirny takiej osobie 

eksrnltowanej zabezpleczyf lokurn. Nie wiern jak to bgdzie dalej uregulowane prawnie, ale u y  p6iniej 

grnlne bedzie stat utrzyrnywat hotel, czy optacaf kornui czynsz. Kraje bogatsze od naszego takie jak 

Dania, czy Nierncy te rnieszkania socjallie trzyrnajq na duto wyiszyrn pozlornle I zabezpieczajq to co 

leiy po stronie grniny. Przeglqdajqc iiste, zabezpieczyliirny przedszkola, szkdy, to  co podlega 

urzedowi, ale wyzbywajg sig calkowicie rnieszkari, kt6re rnajq stuiyC, nie czarujrny sic nie wszyscy 

rnieszkahcy nagle stanq slg bogaci i rnusirny przyjrnowaf rzeczywistoit takq jaka ona jest, a nie 

wszystklego sie wyzbyt. 



Gks zabrat V-ce Przewodniaqcy Rady Pan Zdzistaw Duda. Szanowni Panstwo Radni. Wigkszoft ulic 

wyrnienionych w tej uchwale, jest na profbg rnieszkaricbw. Daliirny dtori jednyrn, dajmy drugirn, nie 

blokujrny. Nie ma takiej obawy, bo Pan Burrnistrz zabezpieuyt w budtecie pieniqdze na plany i wierzg, 

t e  jeszcze za tej kadencji wreszcie ruszy upragniona budowa rnieszkari kornunainych. 

Glos zabrat radny Pan Jacek Banecki. Ternat byt poruszany na Kornisji Rewizyjnej, ale Pan Adam 

Kwas nie podat tutaj wszystkich danych. Od 2003 roku do 2015 roku sprzedalifmy 1209 rnieszkah. 

Marny jeszcze ponad 1520 rnieszkah i z tych rnieszkah zasqdzonych wyrokbw z tytulu zadtutenia rnarny 

na kwott: 6 700 000 zl. To jest trzykrotnie wigcej n i i  ma w chwili obecnej Sp6tdzielnia Mieszkaniowa, 

kt6ra ma znaunie wigcej rnieszkari n i i  my. Oczywikcie z jednej strony rnusirny zapewnit rnieszkania 

socjalne, ale z drugiej strony budujqc i trzyrnajqc tak duke ilofci mieszkari we wlasnych rekach, 

w ogbie nle zbierarny czynszbw na to, ieby narn one wystarczyly na wigkszy rernont, a wiec rnarny 

gtbwnie trzyrnanle tego stanu jak jest obecnie i utrzyrnywanie tak duiego zadtuienia jest coraz 

wigkszyrn problemern. Budujqc koiejne rnieszkania, czy kolejne budynki socjalne bgdzierny rnieli takq 

sytuacjp, i e  postawirny budynek kilkunastomieszkaniowy - Pan Burrnlstrz rnbwit, i e  taki budynek 

bedzie kosztowat kwota 4 rnln.zl - a w tyrn budynku czynszu nie zbierzerny. Musirny to wywaiyt 

i zastanowit sig, w ktbrym rniejscu zatrzyrnat sig przy sprzedaiy, poniewai zblitarny sig prawie do 

potowy, a zadtuienie 6 700 000 zl trzeba potraktowat, i e  jest ono praktyunie nie do odzyskania, bo 

jefli ci ludzie nie zaptaclli czynszu to my tych pienigdzy nie odzyskarny. Chciatbyrn, ieby to byta ta 

druga strona obrazu poza tyrn, t e  rnarny obowiazek zapewnienia rnieszkafi socjalnych. 

V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzisiaw Duda poinforrnowal, i i  wie jakie jest zadtuienie, ale t e i  jest 

w naszych rgkach rnotliwokt podania dtoni tyrn ludziorn. My moterny dat rnechanizrn oddlutenia, 

moterny dat tyrn ludziorn takq ,,jask6+eczken. 

Radny Pan Tomasz Ka ro laak  poprosit V-ce Przewodniczqcego Rady Pana Zdzistawa Dude 

o przybliienie tego ternatu, jak Pan tu  widzi t q  ,,jaskbbukg", bo ja tu wldze ,,wrong kraczqcq". 

Ad vocern V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzislaw Duda. Nie uniie sie do Pana poziornu. Odpowiern 

tak, rnoierny dat abolicje podatkowq, rbine sq sposoby. I dziekuje za tq ,,wrong krauqcq", jest Pan 

bardzo uprzejrny. 

Gtos zabrat Pan MichaC Piszko Burrnistrz Miasta Klodzka. Panie Przewodniczgy, Wysoka Rado. Caly 

u a s  rnarny na uwadze kwestie zwiqzane z rnieszkaniarni socjainyrni i o tyrn nie zaporninarny. Miesiqc 

ternu zostata wydzielona dziaka na Warszawy Centrurn pod wybudowanie takiego obiektu socjalnego. 

Marny w budiecie irodki na przygotowanie dokurnentacji projektowej i w rniarg rnotliwofci 

flnansowych bgdzierny sig starat realizowat zadania gminy wynikajqce z ustawy. l a  byrn upatrywat tu 

takiej szansy w instrurnencie finansowym proponowanyrn przez Bank Gospodarstwa Krajowego. lest 

rnotllwoft budowania takich rnieszkari socjalnych i w tej chwili stuiby burrnistrza zastanawiajq sig nad 

tyrn. Analizujerny ten ternat i rnoiliwe, i e  jeszcze w tej kadencji - jeieli bgdzierny rnieli frodki 

finansowe - rnoglibyirny przystppit do rozpoczgcie realizacji tych zadari. Bardzo istotnyrn jest to, aby 

wspornniet, t e  przez 16 lat nic do zasobu grninnego nie zostato dokupione, ani wybudowane, bylo 

tylko sprzedawane i niestety w tyrn rnornencie tq krnietanke spija nasza kadencja. 



Glos zabral radny Pan Adam Kwas, kt6ry zwrocil uwagg, t e  rnarny 1500 rnieszkah, a przewidywana 

w 2017 roku liczba wnlosk6w o przydziat rnieszkania bedzie wynoslla 1014. Ten dokurnent jest jeszue 

obowiqzujqcy. W zwiqzku z tyrn proszg zwr6cik uwagg na wyrnowe tych llczb. To jest w te j  chwili 

powatny problem, poniewai nie zaspokoirny, a t  tysiqca wnlosk6w, a Zasbb rnieszkaniowy bgdzie narn 

rnalat I rnusirny okreilik go w spodb  ostateczny. Mieszkari grnlnnych powinniirny rniet zawsze na tyle, 

na ile bgdq okreslone potrzeby i na ile na nas spoczywajq obowiqzki ustawowe. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poruszyl dwa wqtki zwiqzane z uchwalq. Piewsza sprawa 

to  zapis w 5 1 gdzle rnarny wyrnienionych 21 obiektbw, ktore wytqczalibysrny z tego tzw. ,,ielaznego 

zasobu". Jak rozurniern jest to  kllkadzlesiqt lokali rnieszkalnych, ktbre najerncy chcq nabyt. 

W pierwszyrn zdaniu uzasadnienia jest zdanie, cyt.: ,,W zwiqzku z lianyrni wnioskarni najernc6w 

o wykup na wtasnoit rnieszkan ..." chcialern zapytat jaka jest proporcja tych chgtnych do nabycla lokall 

w stosunku do og61nej iloici lokali w te j  liicie, jaki to  jest procent? Pytanie nie bez przypadku, poniewai 

a g i k  z tych oblekt6w to  obiekty w nlezbyt dobryrn stanie, czgit z tych obiektbw wplsanych jest do 

rejestru zabytk6w. Pytanie jest takie, czy w rnornencie kiedy my wylqczyrny te  obiekty z ,,telaznego 

zasobu", najerncy nabgdq te lokale rnieszkalne korzystajqc z bonifikat, kt6re obowiqzujq, to czy nle 

bgdzie takiego ryzyka, t e  za 5-6 lat nie bgdzie inwestowania w te obiekty. Oczywiscie bgdq wtedy 

wlasnoiciq prywatnq, ale powt6rzy narn sig sytuacja jakq rnarny w niekt6rych czgiciach Klodzka, Ze 

sprzedalihny obiekty w ztej kondycji i one teraz stojq i straszq, a my jako grnina nie rnarny narzgdzie, 

teby bezpoirednlo wplynqk na dzialania osob bedqcych wtaicicielarni tych obiektow. Patrzg troche 

w innq stronq, nle w strong iloici rnieszkah kornunalnych, kt6rynti bgdzierny dysponowak tylko 

na kondycjg og61nq tych wylqczanych z ,,telaznego zasobu" lokali. 

Gtos zabrala Pan Michal Piszko Burrnistrz Miasta Kbdzka. Panle Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Na 

piewszq czgi t  pytanle nle jestern w stanie udzielit w tyrn rnornencle odpowledzi. Zostanle ona 

przygotowana na piirnle przez rnerytoryczny wydzial. lei11 chodzi o drugq czg i t  pytania zwlqzanq 

z obawq o stan techniczny tych obiekt6w za kilka lat nie widzi t u  przeszkbd, poniewai przy s p ~ e d a z y  

nieruchornoici rnoierny zawrzek w urnowach odpowiednie zapisy, aby nie dopuicik do sytuacji jakie 

rzeczywiicie rnialy rnlejsce w rnieicle, choclatby ostatni przypadek na ulicy Matejkl. Musirny wzlqt pod 

uwagg, i e  wtedy obiekty te  byty sprzedawane bez iadnego obwarowania. Po tych doiwiadczeniach, 

bgdq uynione staranla, aby te urnowy byly obwarowane odpowiednirni zapisani i osoby, ktore bgdq 

chciaty nabyk nieruchornoit dostanq okreilone warunki. 

Ad vocern Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i .  Oczywiici rnoierny takie zapisy zarnieicib 

w urnowach, ale u y  jesteirny w stanie poiniej je wyegzekwowat. Pan Przewodnlczqcy wr6cii do 

sytuacji sprzed roku, kiedy ponawiaiiirny dzieriawg obiektu przy ul. Czesklej, tam gdzle znajduje slg 

pralnia I mlaty by6 zapisane w urnowle kwestie zwiqzane z otynkowaniern I stworzeniern elewacji. Ta 

umowa j u t  trwa, zapisy w urnowie sq, a efekt6w nie widak. Czy rnarny zdolnoici wyegzekwowania tego 

typu rzeczy? 

Burrnistm Miasta Pan Michat Piszko stwierdzil, ze kaida sytuacja jest indywidualna. Dzierlawca 

nieruchornoici przy ul. Czeskiej wystqpit o przedtuienie terrninu wykonania elewacji o kilka rnleslecy 

ze wzglgdu na uregulowanie spraw wlasno~ciowych, poniewat wczeiniej byta to sp6tka. Natorniast 

w tyrn rnornencie bgdzierny rnusieli wspolnie z prawnikarni i wydziakern zastanowlt sle jakie rnarny 



mozliwofci prawne zabezpieczenia tego w taki sposbb, aby m6c pbiniej egzekwowat od odb, kt6re 

nie bedq sic wywiqzywaty z warunkow urnowy, odpowiednich kar my  innych rzeczy, kt6re te podmioty 

musialyby wykonat na rzecz tej nieruchomolci. To wszystko jest do ustalenia i do zrobienia. Jest to 

kwestia indywidualnego podejlcia do katdej sprawy. 

Wiecej gtos6w nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz &bski poddal pod glosowanie przyjccie uchwaty w sprawie 

zmiany uchwaly Rady Miejskiej w Ktodzku nr XXXI/349/2013 z dnia 31 stycznia 2013 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkanlowyrn Zasobern Gminy Miasta Klodzka 

na lata 2013-2017, druk nr 223. 

Gl0S0 ~Jn le :  ZJ - 1 7, prZec/w - 0, WStl7ylll~~0 Sje - 3. (Nie &awa/ nkobecny na sew ndny p. Lech Surdwka) 

Uchwab zostala podjqta i otrzymala nr XXVII/217/2016. (Zal. nr 13)  

14. Podjecie uchwaly w sprawle zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Klodzko na lata 2016-2025, druk nr 227. (Zal. nr 14) 

Projekt uchwaty zostal przedtotony radnym. 

Przewodnlaqcy Rady Pan Tomasz fabski poinforrnowal, ze projekt uchwaty by4 opiniowany przez 

Kornisje Budtetu, Finans6w I Polityki Gospodaruej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczqca Komisji Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Anata tosiewicz, 

polnformowaka o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 227. 

Nie stwlerdzono uwagi zapytat do projektu. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz hbsk i  poddat pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Ktodzko na lata 2016-2025, druk nr 227. 

G/oSOw~nle: .?a - 16, pmecjw - 0, wstmymaio sje - 3. (Nfe glosowal nleobemy na sesfl radny p. Lech Surdwka oraz jedna 

woba obecna na sail) 

Uchwala zostata podjeta i otnymala nr XXVII/218/2016. (Zal. nr 15)  

15. Podjecle uchwaty w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2016 
rok, druk nr 228. (Zal. nr 16) 
Projekt uchwaly zostal przedlotony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poinforrnowal, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Kornisje Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 

Kornisji. 

Przewodniczqca Komisji Budietu, Finansdw i Polityki Gospodaruej Pani Aneta Loslewicz, 

poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 228. 

Glos zabrat Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski. W dziale 758 mamy zapis cyt.: ,,Z rezerwy 

celowej na wsp6lrealizacje zadah w rarnach inicjatyw lokalnych przesunigto Srodki finansowe 

w wysokokci 50 000 zl do rozdzialu 75075. Przedrniotowe drodki przeznaczone zostaty na pokrycie 

wydatk6w zwiqzanych z prornocje Gminy Miejskiej Klodzko." Z tego zapisu wynika, i e  zdejmujemy 



z kwoty przeznauonej na inicjatywe lokalnq cale 50 000 zl i to rnnie troszeuke zdziwilo, poniewat 

w sprawozdaniu Burrnistrza Miasta Ktodzka na stronie 23 jest urnieszuona inforrnacja, i e  Grnina 

Miejska Klodzko podpisata umowa na wykonanie inicjatywy lokalnej dot, wsp6lnej realizacji wraz 

z rnieszkahcami zadania publianego pn. ,,Zielony Zakqtek przy ul. Malczewskiego w Ktodzku". Pan 

Przewodniczqcy zadal pytanie z jakich irodk6w zostanie to  zadanie sfinansowane, skoro zostala zdjeta 

cala kwota zaplanowana w ramach inicjatywy lokalnej. 

Skarbnik Grniny Miejskiej Klodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmiel poinforrnowala, ze Srodki 

zostaty zabezpleczone z innych rozdzialbw w wydatkach bletqcych, w zwiqzku z tyrn nie bylo potrzeby 

urucharnianla rezerwy celowej. 

Wiecej g lodw nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod gtosowanie przyjecie uchwaty w sprawie 

dokonania zrnian budietu Grniny Miejskiej Klodzko na 2016 rok, druk nr 228. 

Glosowanie: Za - 16, przeciw - 0, wstrzymd0 Sic - 3. (Nie plosowal nleobecny na sesfl radny p. Lech Surdwka oraz hdna 

osoba obecna na MI!) 

Uchwaka zostata podjpta i otrzymala nr XXVII/219/2016. (Zaf. nr 17) 

16. Podjpcie uchwaly w sprawie zmiany skladu osobowego Komisjl Edukacji I Kultury Rady 
Mlejskiej w Klodzku, druku nr 231. (Zaf. nr 18)  

W zwiqzku z tym, it radnl nle dysponowali wersjq papierowq projektu uchwaty na druku nr 231 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski przedstawil t re i t  uchwaty wraz z uzasadnieniem. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod glosowanle przyjecie uchwab w sprawie 

zmiany skladu osobowego Kornisji Edukacji i Kultury Rady Miejskiej w Klodzku, dmku nr 231. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. (Nie gtosowal nleobecny na sesji radny p. ~ c c h  Sudwka orazjednd 

mobs obecna na sall) 

Uchwata zostala podjpta I otrzymak nr XXVII/220/2016. (Zaf. nr 19)  

17. Podjpcie uchwaly w sprawie zmiany skladu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Ochrony Smdowiska i Ladu Przetstnennego Rady Miejsklej w Ktodzku, druk nr 232. 
(Zaf. nr 20) 

W zwiqzku z tyrn, it radnl nie dysponowali wersjq papierowq projektu uchwaty na druku nr 232 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz hb'ski przedstawil t r e i t  uchwaty wraz z uzasadnieniern. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz ~absk l  poddat pod glosowanie przyjgcie uchwaty w sprawie 

zrniany skladu osobowego Komisjl Gospodarki Kornunainej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego 

Rady Miejsklej w Ktodzku, dmk nr 232. 

Giosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0, (Nie gtosowal nleobecnv na sesjl radny p. LUII w d w k e )  

Uchwata zostata podjpta i otrzymaka nr XXV11/221/2016. (~af."nr 21) 



18. Interpelacje i zapytania radnych. 
Miedzy sesjarni do biura Rady nie wplyngty iadne interpelacje. 

Gks zabrat radny Pan Stanishw Fcrenc. Panie Przewodniczqcy, Panie Burrnistrzu. Na ul. Wojska 

Poiskiego rniato zajicie zwiqzane z zagroieniern iycia. Wiem, i e  interweniowata Strat Miejska, Poiicja, 

podobno uiyto broni, u y  rniato rniejsce posiadanie broni, nie wiern tego do kohca. 

Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko stwierdzit t e  nie wie nic na temat tej sprawy. Przebywajqc na 

uriopie bytern informowany o tym co sie dzieje i zadnych taklch zgtoszeh ze strony Pollcji i Zarzqdzania 

Kryzysowego nie bylo. Zawsze jezeli dochodzi do takich sytuacji to Pan Kornendant Straiy Miejskiej 

rbwniei rnnie o tym inforrnuje. 

Glos zabrat radny Pan Tomasz Karoluak. Panie Przewodniuqcy, Wysoka Rado, Panle Burrnistrzu. 

Rozrnawialiimy dzisiaj o rnieszkaniach socjalnych, czynszowych. Temat ten dosyt wnikiiwie byt 

rozwazany na Kornisjl Rewizyjnej Pana Przewodniuqcego Adama Kwasa, rbwniei na ten ternat 

rozrnawialiirny z Panem Burrnistrzern. Zaproponowakrn rozwiqzania rnoie troche w innej forrnie n i t  

Pan w tej  chwili proponuje, jei l i  chodzi o budownictwo. 2-ca Burrnistrza Pan Tracz rnbwil, i i  przy 

wielkokci kiikunastu rnieszkah jest to kwota ok. 4 min. zt z tego 2 rnin. zl rnialo by pochodzit z budzetu 

miasta, natorniast pozostda kwota z doflnansowania. l a  byrn jednak sugerowal, ieby postarat sig, 

aby zrobit to tahszyrn kosztern. Pozwolitern sobie na Kornisji zaproponowat cog co kiedyi juz w Klodzku 

byto, mote nie w tej forrnie, ale wydaje sig to  byt  na dzieh dzisiejszy rozsqdne i prawle bezkosztowe 

dla naszego rniasta. A rnianowicie, posiadajqc tereny uzbrojone pod budowp zaproponowat 

deweloperorn wybudowanie budynku w zarnian za co - przekazat oczywiicie tqziemie - oni pnekazali 

by nam rnieszkania, ktbryrni rnoglibyirni dysponowat. Druga sprawa to jest serdeana profba do Pana 

Burmistrza. Na kaidej sesji Rady, Kornisji pojawiajq sig kierownicy dziatbw, natorniast ciqgle rni 

brakuje jednego kierownlka dzialu nazywa sig Michat Kok. lest to jeden z najwigkszych dziatbw 

w naszyrn Urzedzie i czgsto sle zdarza, to znauy nigdy sig nie zdarza, ieby Pan K d t  zechciat, raay t  

bye, przyjkt na Komisjg, czy na sesje. Dzii  jak po raz kolejny widzg Panbw Prezesbw podlegtych 

jednostek, kierownikbw wydzialbw, natorniast nigdy Pana Michata nie udalo mi sig zobaayt. Bardzo 

byrn prosit, aby Pan Burrnistrz wptyn* na swojego kierownika. Dzigkujp bardzo. 

Glos zabrat Burrnistrz Miasta Ktodzka Pan Michal Piszko. Panie Przewodniuqcy, Wysoka Rado. letel l  

chodzi o pierwsze pytanie to rzeczywibcle jest to pewien sposbb na rozwiqzanie tej calej sytuacji, ale 

my j u t  wczekniej w naszej grnlnie rnieiiirny podobny przypadek, rnarn tutaj na rnykll spbtkg Vitruvion, 

kt6ra zobowiqzata sic do wybudowania czterech budynkbw przy ul. Warty. Mieliirny tam zostat 

uposazeni przez ten podrniot w kilka rnieszkah. Byta nawet w poprzedniej kadenj i  uchwata Rady 

w ten sprawie. Niestety sytuacja troche wyrnkneta sig podrniotowi spod kontroli i nie reallzuje tej 

inwestycji i iadnych rnieszkah nie otrzyrnaliirny. Jest to do zastanowienia sip i dzigkuje za tq sugestip, 

pornyst. Sprbbujemy sic nad tyrn zastanowii, ale tak jak rnbwig to trzeba dokladnie przepatrzet. Jeteli 

chodzi o drugie pytanie to oczywiicie, tszobiiguje kierownika do tego, ieby pojawiat sig na kornisjach 

I na sesjach z tyrn, t e  wtedy, kiedy sq procedowane uchwaty lub rzeczy dotyczqce rnerytorycznego 

zakresu tego wydziah. le ie i i  budzq one jakiei kontrowersje to nie ma probiernu i zawsze w takirn 

przypadku rnozna wezwak kierownika. Tak jak powiedzialern zobliguje kierownika do tego, aby 

pojawiat sig na komisjach, jak r6wniez na sesjach, jeieli to Pahstwa usatysfakcjonuje. 



Gks zabraf Z-ca Burmistrza Pan Wlestaw Tracz Chcialbym odniekt sig do dyskusji, ktbre odbywah 

sie na Kornisjach jak r6wniei chciatbym u ic i i l i i  pewne rzeczy, a jednoczegnie odniei i  sig do 

propozycji, ktora padta, poniewai na Komisji nie odbywata sig na ten ternat szczeg6towa dyskusja. 

Pewne niebezpieczehstwa zostaty tutaj wymienione przez Burmistrza, ale sq jeszcze Inne, kt6re t e i  

chciatbyrn wymienit. Wyrnieniony przeze mnie koszt 4 mln. zt jeteil chodzi o budowe budynku zaleiy 

oczywiicie od tego czy te budynkl bgdq z mleszkanlarni kornunalnymi, czy z mieszkanlami socjalnyrni. 

Mbwlmy tu o lnnych metraiach i o innych standardach. le ie l i  bytyby to budynki o standardzie mieszkari 

komunalnych to  oczywikie wtedy koszt jest wigkszy. le ie l i  mbwimy o mleszkaniach w granicach 

30-35 m2 w budynkach rnniejszych np. 10-iokaiowych, to m6wirny tu o koszcie znaunie rnniejszym. 

Myiig, i e  taki oblekt wraz z zagospodarowaniem terenu, wraz z infrastrukturq moina pewnie zbudowat 

nawet za 2 mln. zL. le ie l i  rnoina by bylo pozysklwat dotacjg do budowy z BGK to wtedy wklad gminy 

wynositby 1 rnin. zt. Ja zastrzegtem na Komisjach, i e  my sig wstrzymujemy troszke z t q  decyzjq 

dlatego, i e  caty u a s  zapowiadane jest uruchornienie nowych prograrn6w rzqdowych. W zwiqzku 

z czyrn trzeba sig w te programy dokladnie wstrzelit. le ie l i  chodzl o deweloperbw to tak, pare lat temu 

byt bardzo popuiarny takl model, i e  gminy powotywaty wlasne spbtki do budowy mieszkari 

kornunalnych, iub tez robity to  sp6tki zewngtrzne na takich zasadach jak radny Karoiczak powiedziat. 

To jest bardzo dobry sposbb na zniweiowanie probiemu braku rnieszkah kornunalnych w mniejszych, 

bardziej rnajetnych rniasta. Dlauego zastrzegtern, i e  bardziej rnajetnych miastach - dlatego, i e  tutaj 

ten problem rozwiqzywany by+ najczeiclej na podstawie umbw dlugoterminowych, a wigc mieliimy 

takie typowe partnerstwo publiczno-prywatne. Gmina dawata grunt np. na 30 lat, podpisywana byta 

umowa z gmina, sp6lka wchodzila w posiadanie tego gruntu na 30 lat, zaciqgata kredyt, budowata 

rnieszkania na wtasny koszt, po czy na podstawie umowy z gminq - gmina wynajmowata te mieszkania 

od sp&ki, jako mieszkanla komunalne. Odbywato sig to na tej  zasadzie, i e  dochodem grniny by1 czynsz, 

natomiast deweloperowi ratalnie zobowiqzana byla do wplaty okreglonej kwoty w ciqgu roku. 

Niebezpieaefistwo jest takie, i e  wtedy niezaieinie od tego czy mieszkaniec wptaci uynsz, czy t e i  nie 

to deweloperowi trzeba zaptacit ic i i ie  okrejlone pieniqdze. Drugie zagroienie jest takie, i e  to jest 

program, kt6ry t e i  ma swoje granice dlatego, i e  to powoduje zobowiqzanie finansowe na wiele iat. 

W zwlqku z czyrn wiele taklch projekt6w nie da sig zrealizowat, poniewai generuje to do i f  powazne 

koszty. Zobowiqanie w ramach jednego budynku siggai bgdzie paru milionbw i nawet jak to bgdzie 

rozlotone na 30 iat to rocznie nie bedzie to oduuwaine, ale we wskatnikach gminy j u i  tak. W zwiqzku 

z tyrn, ten pomyst ma swoje granice. Na pewno nalety rozwaiat takie takq propozycje 

rozwiqzywania problemu rnieszkaniowego. 

Gtos zabrat radny Pan Tornasz Karolczak. Panie Przewodnluqcy, Wysoka Rado, Panowie 

Burmistrzowie. Pan Tornasz Karoiuak zwr6cit sig do Z-cy Burrnistrza Pana Wiedawa Tracza - Panie 

Burmistrzu nle przywiqzywal sie nikt z nas do kwoty 4 mln. zt. Pragne zapewnit, nie bgdzie to kwota, 

kt6rq bedg chciat w jakikolwiek sposbb od Pana wyegzekwowat - przepraszam bardzo - jekli bedzie 

to 2 mln. zt i z wktadern gminy 1 mln. zt to jeszcze bardziej bede sie z tego cieszyt Moja propozycja 

- wedtug mnie - miata by t  tyiko przyczynkiern do dalszej dyskusji iub obalenia sensownoici tych 

przedsiewziei. l a  miatem na myi i l  wczeiniejszq inwestycje - zielony budynek poniiej ,,Chaw 

Klodzkiej", ktbry byl budowany w podobnyrn systemie i to sic: sprawdzito. Chciabm zadat pytanie, w 

zwiqzku z tym, i e  Vitruvlon nie wywiqzal sic z umowy, grozily mu kary, chclatbym zapytat na jaklm 

to jest etapie? M6wil Pan, i e  bedzie dochodzi roszczeri tytukm odszkodowania. 



Burrnlstrz Miasta Pan Michal Piszko poinforrnowal, i e  sprawa zostal oddana do Komornika, ktory 

zwindykowat ze sp6tki ok 280 tys. zl kary za nie wywiqzanie sig z zapisbw urnowy. Po tej catej 

procedurze sprawa ponownie trafita do Sqdu Gospodaruego w Legnicy. W rniesiQcu wrzedniu ma sie 

odbyi rozprawa. Pan Burmlstrz poprosit mecenasa o przyblizenie sprawy. 

Mecenas Pan Mateusz Cyma poinformowat, i e  jestedrny na etapie sqdowyrn pornimo, ze kwota kary 

urnownej w calodcl zostata j u i  zwindykowana, aczkoiwiek sp6ke Vltruvion udalo sig przywr6cit termin 

do wniesienia sprzeciwu do nakazu zaptaty na podstawle, ktbrego zostaia przeprowadzona windykacja. 

Stat0 sig to z przyayn od nas niezaletnych tzn. flrrna I n  Post doeaajqca korespondencje nie doreczyta 

je j  w terrninie i sp6tka wykazala, t e  nie mieli szansy ztoienia tego waedniej. Sprawa w Sqdzie jest j u i  

na etapie kohcowyrn, zostaty j u i  tylko do przesluchania strony. W dniu jutrzejszyrn odbgdzle slg 

spotkanie z petnornocnikiern spbtki i okaze sig w jaklm kierunku te  rozrnowy p6jdg czy ugoda w tej 

sprawie bgdzie rniala szanse zaistniet. Odnoszqc sig do wspblpracy z prywatnym deweloperem to  

podaas ostatniej rozprawy pracownik, kt6ry obstuguje sp6lkg Vitruvion stwlerdzil, i e  w zasadzie te 

mieszkanla nie sprzedajq sig i dla nich ten rynek jest bardzo cigtki. Caty czas zarzucajq narn, ze 

zobowiqzaliirny sig do tego, i e  te mieszkania odkupimy. Czy oni byliby chgtni do wejdcia do takiej 

wsp6lpracy, czy rnoie jak i i  inny deweloper to cigiko o tym m6wit. Sprawa z Vitruvion jest w toku, 

badzierny starali sig sprawg zalatwit ugodowo. 

Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko poinformowal radnych, i e  miesiqc temu wydal decyzjg 

o warunkach zabudowy na budowg trzech budynk6w rnieszkaniowych zlokaiizowanych w okolicy 

ul. Objazdowej. Proszg zwr6ciC uwagg, ze w tyrn momencie kiedy Vitruvion ma problemy ze sprzedatq 

nleruchomoki, wchodzi kolejny deweloper, kt6ry chce budowat budynki z mieszkaniarni. Widoanle 

ma to poliaone i jest pewny swego. Ten rynek nieruchomodcl jest dosyt niezbadany, ale przede 

wszystkim chwiejny i niestabilny. 

Gtos zabral Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski .  W trakcie wypowiedzi Z-ca Burrnlstrza Pan 

Wieslaw Tracz poruszyt ternat partnentwa publiczno-prywatnego i taka jest obiegowa opinla, t e  gdzie 

sq trzy ,,p" to z aasern pojawia sic czwarte. Pan Przewodniczqcy powr6cil do sprawozdania burmistrza 

w kt6ryrn jest informacja o zaplanowanyrn terrninie urlopu Pana Burrnistrza. Pan Przewodniczqcy 

zwrbcil sig z proibq do Pana Burrnistrza, aby na przyszbiC planowat go nieco inaaej, poniewat 

mlelidrny takq sytuacje, t e  odbywaty sip Dni Twierdzy Ktodzkiej polqczone z kilkoma lrnprezarni, 

przyjechata delegacja z Bensheim, z Lirnanowej, byii przedstawicieie z Rurnunii, a Pana Burrnistrza nie 

bylo. Tydzleh p6iniej byty zawody driftingowe, ktbrych rniasto bylo wsp6torganizatorem, t e i  Pana 

Burrnistrza nie byb. Wuoraj rozpoczcjy sig Zderzenie Teatr6w na ul. Kruczkowskiego, t e t  Pana 

Burrnistrza nie bylo. Natornlast w lipcu, kiedy niewiele siq dzialo Pan Burrnistrz byt. Prodba jest taka, 

aby w tyrn momencie kiedy jest ta aktywnoit to Pan Burrnistrz jednak byl na rniejscu. 

Ad vocern Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko. Panie Przewodniaqcy, Wysoka Rado. Bardzo sig 

cieszg, ze Pan Przewodniczqcy troszczy sig o rnojq popularnoSt wdr6d rnieszkahc6w. Wezrng to sobie 

do serca, niernniej jednak osoby, ktore rnnie zastgpowaty rnin. 2-ca Burrnistrza Pan Wieslaw Tracz jak 

rbwniez inne osoby z jednostek podleglych w zupelnoici spelnily sw.ojq role i wszystko sia dobrze 

potoczylo. Burrnistrz t e t  czasami musi pbjik na urlop. 



Radna Pani Aneta tosiewicz zadala pytanie Przewodniaqcemu Rady, 4e skoro byly delegacje 

i spotkania to dlaaego radni nie sq poinformowani, albo nie zostalo w tej sprawie zorganizowane 

spotkanie? 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski zwrocil uwage, i e  radni mieli informacje o planie pobytu 

delegacji z Bensheim, byla ona w teuce Rady, katdy mogt do niej zaglqdnqk. Dopytywalem Prezydium 

Rady odnoinle spotkania z delegacjq z Bensheim i zar6wno V-ce Przewodniczqcy Pan W6jcik jaki 

I V-ce Przewodniuqcy Pan Duda w takich spotkaniach uczestniayli. Nle mieliimy wptywu na przebieg 

wizyty delegacji z Limanowej, poniewat oni troszeczke inaaej ten program zorganlzowali natomiast 

te t  styan066 z niml byla. Szaerze zachgcam Pahstwa radnych do zaglqdania do teak i  Rady, bo to 

nie jest moja prywatna teaka przewodniczqcego tylko teaka wszystkich radnych. Jak Pahstwo 

przychodzicie do biura Rady prosze ja otworzyt i zobaayk co tam jest. Czasami jest tak, i e  leiy kilka 

dni jaki i  dokument zanim zostanie on przeze mnie zadekretowany i do Pahstwa skierowany. Moiecle 

sie Pahstwo wczeiniej z nim zapoznat. l a  tu nie widze iadnych problem6w. 

Glos zabrala radna Pan1 Aneta tosiewicz. To jest jeszue jedno moje pytanie, a wtaiciwie proiba - 
wydaje mi sie, ze jest ona w imieniu wszystkich radnych. Wydaje mi. sie, i e  rolq przewodniqcego 

jest dwniet  organizacja nie tylko pracy Rady na sesji, ale rbwniet innych spotkah. W tym momencie 

rolq przewodniczqcego jest zorganizowanie spotkania, albo przynajmniej wyjicie z propozyjq. Wydaje 

mi sie, i e  nie kaidy radny bedzie chodzil i zaglqdal do teczki, albo m6wit i e  chce w czymi uczestniczyt 

lub nie. To powlnno wynikat z drugiej strony, bo powinna byk zrobiona organiza j a .  Prosilabym jednak 

o zmiang i do wszystkich radnych klerowakzapytania. Wszyscy odbieramy e-mail i w ten spos6b motna 

potwierdzit czy kt06 ma chet uaestn iayt  w spotkaniu, czy tez nie. 

Ad vocem Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski  poinformowat, t e  weimie tqsugestig pod uwagp. 

Gtos zabrat V-ce Przewodniaqcy Rady Pan Ryszard W6jcik. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 

Panie Burmistrzu. W ostatnlch latach na&e kontakty z miastami partnerskimi troche zostaly zepchniete 

na margines. Kiedyi, kaida wizyta byta, odpowiednio przygotowana pod wzglgdem organizacyjnym 

I bylo zawsze wiadomo kto w jakich spotkaniach bedzie uczestniuyt. Te sprawy zawsze prowadzil 

Urzqd i nie spychajmy tego na Radp, poniewat Rada to jest 2 1  os6b. Trudno sobie wyobrazik, i e  

miedzy sobq bedziemy uzgadniat kto gdzie bedzie uczestniczyl. Urzqd to powlnien wszystko 

przygotowat i ustalit, poniewai to wiqze sig z kosztami, wydatkami. A co sie stanle jei l i  na spotkanie 

przyjdzie 21 o d b ?  Jest jakai formula spotkat. Prosilbym, aby pracownik wydzialu, kt6ry kieruje 

kontaktami z mlastami partnerskimi ustalal te spotkania w formle protokolu. 

Ad vocem wypowledzl V-ce Przewodniczgego Ryszarda W6jcika gtos zabral Burmistrz Miasta Pan 

Mlchal Piszko. Prosze wzlqk pod uwage jednq podstawowq rzea, ieby nie dochodzilo do r6tnego 

rodzaju niuansbw, nlesnasek, i e  jednego radnego nle ma, kt6regoi v-ce przewodniuqcego nle ma 

i pdfniej decydowanie przez urzednik, a y  te t  przeze mnie, kt6rzy radni mogq byt na spotkaniu - to 

nie bpdzie dobrym rozwiqzaniem. To jednak powlnno zapadat w Pahstwa gronie jaka delegacja bedzie 

reprezentowala Rade. 



Gks zabrat Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski.  Pan Burrnistrz dotknqt tu jednej istotnej 

rzeuy, kt6ra po czgici jest odpowiedziq na pytanie Pani radnej. Przyjechaty delegacje z Bensheirn, 

Lirnanowej i z miasta, z ktbryrn by6 rnoie nawiqterny partnerstwo, jeszue raz podkreilarn - delegacje. 

My jako Rada, tez deiegowaliirny nie 21 radnych, tylko w czgici spotkah uczestniczylem ja jako 

Przewodniczqcy Rady, a w czgici uuestniczyli ulonkowie Prezydium Rady. W piemszej koiejnoici to 

ich zapytatem o to czy bgdq mogli reprezentowat Radg. Na pouqtku kadencji Rada podjgta decyzje 

o tym, i e  powotuje trzy osoby, ktore w pewien sposob je reprezentujq i wydaje sie naturalnym to, t e  

jeieli przewodniczqcy nie moze w czyrni uczestniczyi, to zastgpuje go jeden z v-ce przewodniuqcych. 

Jetell z tych trzech os6b nikt nie rnoie uczestniayk w uroczystofci to dopier0 wtedy dopytuje sig 

nastppnych radnych. Ja w ten sposob widza prace Rady, jeieli Pahstwo widzicie inauej to mote to 

kwestia przekonstruowania prezydiurn np. na rotacyjne i ktopot bgdzie z glowy. 

Radna Pani Aneta tosiewlu zaproponowala, i e  skoro rnajq byL delegacje, to proporcjonalnie do 

prezydiurn, do klub6w, do iloici radnych niezrzeszonych. Oczywiici wybraliirny przewodniczqcego 

i v-ce przewodniuqcych do reprezentowania Rady w takich sprawach norrnainych, roboczych. 

Natorniast jeieli sq delegacje i spotkania reprezentacyjne to wydaje mi sig, t e  dobrze by bylo dopugcit 

innych radnych. 

Ad vocern Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski. Idqc tyrn tropern to bylaby sytuacja taka, t e  

delegacja z Bensheirn liczylaby cztery osoby, delegacja z Lirnanowej te t  u te ry  osoby, a Delegacja 

z Ktodzka trzydzleici osob, bo pewnie katdy by miat chat. Przyjrnujg te uwagi, zobaczyrny co z tyrn 

wyjdzie przy nastgpnych tego typu spotkaniach. Ja caly czas odnoszq sig do tego, co zasygnalizowal 

Pan Burrnistrz, stowo k l u u  - delegacja. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Pan Zdzislaw Duda, kt6ry dodai, t e  bgdqc z delegacjq niernieckq, 

czy rurnuhska jei l i  spotkat, kt6regoS z radnych to poprosit go o uczestnictwo w tym spotkaniu Tak sig 

stab w przypadku radnego Stanistawa Ferenca, czy Pana Zbigniewa Nowaka. Sq r6tne moiliwoici, tak 

jak powiedzial Pan Przewodniczqcy nie da sig nas wszystkich zaprosit na takie spotkania. Motna 

ustalit, i e  raz bgdg ja, innyrn razern kt06 inny, Jest to moiliwe do zatatwienia. 

Gtos zabrat radny Pan Tomasz Karolczak. Panle Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Odniosg sig do s16w 

kolegi V-ce Przewodniuqcego Dudy. Ja byrn apeiowat do Pana Przewodniczqcego i Pana Burrnistrza, 

feby to nie byli radni ,,z lapanki" i jak k to i  kogoi przypadkowo spotka to go za rekaw bgdzie ciilgnat 

do delegacji. Prosilbyrn, teby to byk  w sposob bardziej przernyflany. Myilg, i e  to uzgodni Pan 

Burrnistrz z Panern Przewodniaqcyrn. 

Glos zabrat V-ce Przewodniczqcy Pan Zdzislaw Duda. Jeszue raz Panu podzigkujg za uprzejmost, 

bardzo Pan jest uprzejrny, nastepnyrn razem to Pana bpde piemszego lapal. 

19. Wnioski i 06wladuenia radnych. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski przypornniat, ze do 15 wrzeinia Pahstwo radnl rnogq 

sktadat wnioski do zatoteri budietowych na 2017 rok. 



Wniosk6w i olwiadczeri nie stwierdzono. 

20. Sprawy r6lne. 

Gks zabrat V-ce Przewodniczqcy Pan Ryszard WcSjcik. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie 

Burrnistrzu. Tragicznie przedstawia sig stan b ~ e g b w  i koryta rzeki Nysy Ktodzkiej. Pan V-ce 

Przewodniczqcy zawnioskowat, aby przestat wniosek w tej sprawie do organu nadzorujqcego prace 

RZGW. Powinny zostat wystane dwa zdjpcia na jednyrn, na ktbrych nie ma drzew, a na drugirn obecny 

Stan rzeki gdzie 40% tego koryta jest zarohiete. Przy pornocy rnawch pieniedzy moina to zlikwidowaf. 

Calkowita bezczynnoici RZGW powoduje, i e  to zagrotenie jest ogrornne. Koryto jest zaweione, a jel l i  

nurt rzeki wyrwie te drzewa to stworzq one zagroienie w innej czeici tarasujqc swobodny przeptyw 

wody. Wniosek powinien zostat wystany do rninisterstwa, poniewai tylko to mote odnieit pozytywny 

skutek. Druga sprawa dotyczy wykorzystania mienia kornunalnego. Byty kandydat na burrnistrza 

przedstawit mi informacjg, i e  jest teren w rnieicie Klodzku, na uiicy Maluewskiego, kt6ry w dawnych 

uasach Urzqd wydzieriawit osobie fizycznej, dajqc jej zgodg na poddzieriawianle tego placu. Ten piac 

ma ogromne zainteresowanie wSrbd instruktordw prowadzqcych nauke jazdy, a jest ich w Klodzku 

dwadzieicia osiern, wigc popyt jest duiy. Miasto wydzieriawito to za 500 zl, dajqc zgodp na 

poddzlerLawianie tego placu z zastrzezeniem, t e  kwota poddzieriawy nie moie przekroczyt 500 zt. l a  

byrn bardzo prosit Pana Burrnistrza o sprawdzenie tej sprawy, poniewat jest to  przypadek kuriozalny. 

Kiedyl ten plac naleiat do OSiR, ktbry czerpal z tego poiytki. 

Glos zabral Burrnistrz Miasta Pan Mlchal Piszko, ktbry poinformowal,'ie jesteirny na etapie zbierania 

podpisbw w sprawie oayszczenia koryta rzeki Nysa Klodzka i przestania ich do RZGW oddziah 
------------- 

regionalnego jak rbwniet do rninisterstwa. Prbbujemy r6tnych rnetod inforrnowania o tyrn problemic 

rbwniet w rnediach. Odnoszqc sig do drugiego pytania w sprawie wydzieriawionego placu p ~ y  

ui. Maiuewskiego Pan Burrnistrz poinforrnowat, i e  sq podpisane urnowy na czas nieokrellony, ktbre 

ciptko wypowiedziet. Takich przypadk6w w rnielcie jest ok. 5-6, w ktbrych urnowy zostab podpisane 

w rniesiqcu listopadzie 2014 roku i one niestety sq wiqiqce. Czeit z tych um6w byla podpisywana 

w formle aktu notarialnego, wiec szanse na wypowiedzenie tych umbw sq nikte. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  w irnieniu Kornendanta Straty Miejskiej w Kbdzku zaprosil 

wszystkich radnych na uroaystol t  zwiqzanq z jubileuszern 25-iecia Strazy Mlejskiej w Klodzku, ktbra 

odbedzle sip 29 wrzeinla br., o godzi 12:OO w sali Rajcbw. 

21. Zakohuenle sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski zarnknql obrady rnbwig: ,,Zarnykarn obrady XXVII sesji 

Rady Mlejsklej w Klodzku". 

Zakoliczenie sesji nastwito o godz. 16:55 

Tom sz Zab~kl \ 4 


